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ER DJØF BLEVET DEN 
FJERDE STATSMAGT?

Før jul var der spørgetid i folketinget. Jeg var ikke 
i tvivl om dagens tema. Om morgenen havde Ber-
lingske Tidende kunnet berette, at der i SMV-re-
geringens etårige levetid var ansat 1.395 flere til 
administration og ledelse. ”Kolde hænder”, som 
overskriften lød. 

Vi forventer varme i velfærden – ikke kulde. 
Men efter meningsudvekslingen med statsministe-
ren gjorde især hendes sidste svar indtryk på mig: 
”Det har overrasket, hvor svært det er at vende 
udviklingen”, sagde hun…

Jeg er jo ikke Mette Frederiksens største fan; 
men hun skal have tak for et øjebliks oprigtig-
hed: Væksten i antallet af flere administratorer 
og djøf-konsulenter på alle nivelauer ser ud 
som jordskreds-katastrofen i Randers – nærmest 
uimodståelig.  

Det er enormt vanskeligt at 
skille sig af med overflødige 
ansatte. Men det er åbenbart 
lige så svært at forhindre laget 
i at svulme op år efter år. 

Tallene taler et bekymren-
de sprog. Vi nærmer os 2000 
medarbejdere, som rundt 
i landets kommuner tjener 
over en million kroner – en guldrandet adel af 
administratorer, hvis antal bare stiger og stiger. 
De seneste 15 år er antallet af offentligt ansatte 
akademikere steget med 86%. Antallet af journa-
lister med 117%. I samme periode er antallet af 
skolelærere faldet med 8900 personer. Antallet af 
pædagoger faldet med 1300 personer. Og antallet 
af sosu-assistenter faldet med 2700. 

Faktisk ønsker ingen den udvikling. 
På Christiansborg kender jeg ingen, som mener, 

at den offentlige sektor mangler administratorer, 
kommunikationsmedarbejdere, konsulenter eller 

ledelsespersonale. Hvad vi mangler, er ansatte, 
der i den skaber tryghed, sundhed, varme og 
glæde for vores medborgere i hverdagen. Varme 
hænder, som man kalder det. Men vi har fået det 
modsatte. Og stillet overfor kendsgerningerne er-
kender statsministeren for en sjælden gangs skyld 
åbenhjertigt: ”det har overrasket, hvor svært det 
er at vende udviklingen”…

I Guldborgsund blev en skoledirektør for nyligt 
afskediget. KLs aftaler sikrede ham 18 måneders 
løn. Knap 2 millioner kroner, som kunne være 
brugt til at ansætte borger-gavnligt personale, 
men som nu ender i lommen på en medarbejder, 
der end ikke arbejder for borgerne. Hvordan 
er det kommet hertil? Måske fordi symbiosen 
mellem den offentlige sektors chefer og deres 

interesseorganisationer, 
deres loger, er blevet for 
stor. Enhver, der har siddet 
i en politisk forhandling, 
ved, med hvilken vægt det 
akademiske personale taler. 
Som en kaste, der med en 
nedarvet intellektuel magt 
kan skræmme selv den 
mest handlingsparate politi-

ker bort fra sine løfter. Selv vores statsminister.
Vi har derfor brug for et opgør med denne nye 

adel, som har skabt sin egen selvsupplerende 
rangfølge. Ikke bare et stop for ny-ansættelser, 
men et krav om at vende udviklingen.

Vi kan ikke leve med en regering, der ikke 
regerer. Og slet ikke når det kommer til at have 
herredømmet over skatteydernes penge. 

”Djøfiseringen” af den offentlige sektor må rul-
les tilbage. Og hvis Mette Frederiksen ikke magter 
opgaven, hjælper vi meget gerne med at finde en 
afløser!

[ FORMANDEN SKRIVER ]

MORTEN MESSER
SCHMIDT,  FORMAND 
FOR DANSK 
 FOLKEPARTI

KO L O F O N

Vi har derfor brug for et 
opgør med denne nye 
adel, som har skabt sin 
egen selvsupplerende 

rangfølge.
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Pia Kjærsgaard og Jonas Barlyng. Foto: Frederiksborg ∙ Nationalhistorisk Museum
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Pia med i fornem portrætsamling 
P O R T R Æ T  Et portræt af Dansk Folkepartis 
stifter Pia Kjærsgaard bliver fra efteråret 2024 
en del af Danmarks Nationale Portrætgalleri på 
Frederiksborg Slot i Hillerød. Det er portræt-
maleren Jonas Barlyng, der har fået opgaven 
med at portrættere Pia Kjærsgaard, som dermed 
får plads i en samling, der tæller en lang række 
markante personer fra Danmarkshistorien. 

"Vi forsøger hele tiden at holde øje med 
mennesker, der - også på lang sigt - vil indskrive 
sig i historien. Pia Kjærsgaard er netop sådan 

en person: Partistifter, partiformand og til sidst 
formand for Folketinget," fortæller direktør for 
Frederiksborg, Ulla Tofte.

Jonas Barlyng kalder det en ære at skulle 
portrættere Pia Kjærsgaard:

"Det er næppe muligt at pege på nogen, som 
i højere end Pia Kjærsgaard har sat sit præg på 
dansk politik i vort århundrede, og jeg betragter 
det som en ære at være udset til at male en skik-
kelse af så markant historisk betydning til vort 
nationale portrætgalleri," siger Jonas Barlyng.

DYRERE BUS 
OG TOG: 
"NU MÅ 
 REGERINGEN 
VÅGNE OP"
P R I S H O P  Historisk 

høje prisstigninger 

på bus og tog har fået 

DFs transportordfører 

Nick Zimmermann til 

at  affyre en bredside 

mod regeringen. Nogle 

steder stiger  priserne 

op til 10 %. Det sker 

samtidig med utallige 

historier om forsinkel-

ser og aflysninger - og 

afsløringen af, at en 

DSB-direktør får en 

bonus på 3,3 mio. kr. 

for at blive i sit job.

"Vi vil ikke finde os 

i det. Regeringen må 

simpelt se at vågne op. 

Offentlig transport skal 

være nemt, bekvemt og 

til at betale," siger Nick 

Zimmermann.

Pia Kjærsgaard og Jonas Barlyng. Foto: Frederiksborg ∙ Nationalhistorisk Museum

REGERINGEN SKROTTER AFTALE: 
PENSIONISTER FÅR IKKE EN KRONE

PENSIONSTYVERI "Vi skal passe bedre 
på dem, der har passet på os", lyder det i 
en storstilet kampagne, som Socialdemo-
kratiet lancerede til nytår. Kampagnen, 
hvor et stort foto viser statsminister Mette 

Frederiksen drikke kaffe med en pensio-
nist, skal vise, at regeringen vil gøre mere 
for de ældre.

Men det er rendyrket hykleri, mener 
Dansk Folkeparti. For selv om SVM-rege-
ringen i disse dage lancerer et ældreud-
spil, så skrotter den samtidig en stigning 
i folkepensionen, der blev aftalt ved et 
forlig i 2018. Forliget, som DF er med i, 
sikrer, at folke- og førtidspensionister får 
samme lønstigning som på arbejdsmarke-

det. Derfor skulle de også have haft den 
stigning på 0,45 %, som det blev aftalt at 
give lønmodtagerne som kompensation 
for afskaffelsen af St. Bededag. Men rege-
ringen har besluttet, at pensionisterne stik 
mod forliget ikke skal have de 0,45 %. 

"Derfor er det rent hykleri, når social-
demokraterne påstår at ville gøre noget 
ekstra for pensionisterne. De gør det 
modsatte," siger Pia Kjærsgaard, DFs 
ældreordfører. /trol

DF angriber socialdemokra
tisk hykleri: Påstår de vil gøre 
mere for ældre, men  sløjfer 
stigning i folkepensionen
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DF: STOP FOR URIMELIGE GEBYRER 
OG ALDERSDISKRIMINATION

FINANSUDSPIL Det skal være slut med 
urimelige gebyrer, alt for høje renter og 
aldersdiskrimination i den finansielle sek-
tor. I et nyt udspil, “Danskerne først – også 
i finanssektoren”, foreslår DF en stribe 
initiativer, der skal gøre finanssektoren 
meget mere gennemsigtig og fair overfor 
almindelige forbrugere.

DF foreslår blandt andet, at banker og 
realkreditter mindst to gange årligt skal 

fortælle kunderne om deres samlede om-
kostninger. DF vil også gøre det nemmere 
og billigere at skifte realkreditlån, og så 
skal personer over 55 år ikke længere 
diskrimineres, når de vil købe en bolig.

”Alt for mange seniorer oplever diskri-
mination i forbindelse med at refinansie-
re af deres boliglån. Alene det, at man 
er fyldt 55 år kan betyde, at man ikke 
længere kan tegne et realkreditlån. Måske 
fordi det er en kærkommen lejlighed for 
bankerne til at henvise seniorerne til (de 
dyrere) banklån, hvilket skæpper godt i 
bankens kasse. Men det er urimeligt. Der-
for skal al usaglig senior-diskrimination 
være forbudt,” skriver DF i udspillet.

 / trol

Udspillet ”Danskerne først 
–ogsåifinanssektoren”
gør op med grådighed og 
 alders diskrimination blandt 
banker og realkreditinstitutter

DF'S FORSLAG

•  Et lovpligtigt pristjek af renter og 
gebyrer hos banker og realkreditter.

•  Banker skal mindst to gange årligt 
forpligtes til at informere kunderne 
om de samlede omkostninger – og 
fortælle, hvis der kan spares penge.

•  Forbud mod gebyrer ved skift af 
realkreditlån.

•  Flere krav til techgiganter for at  
sikre forbrugerbeskyttelse, 
 herunder strammere regulering af 
‘finfluencers’.

•  Lovkrav om automatisering i skift af 
pensionsudbyder.

•  Krav om, at bl.a. indirekte 
 pensionsomkostninger skal fremgå 
for opspareren.

•  Stop for aldersdiskrimination på 
boligmarkedet.

•  Mulighed for at udskyde den 
 samlede ejendomsskat for hvert 
ekstra år, senioren vælger at blive 
på arbejdsmarkedet.

KLAR TIL 
OPTAGELSE
D F - S O M E  Følger du 

Dansk Folkeparti på Face-

book? Selvfølgelig gør du 

det. Det er der også god 

grund til. Der er masser af 

godt indhold, og næsten 

dagligt kan du finde nye 

video indslag, hvor DFs 

folketingspolitikere kom-

menterer aktuelle politiske 

sager. Der er også mange 

sjove og hyggelige indslag. 

Her er det Alex Ahrendtsen 

og Morten Messerschmidt, 

der har sat sig til rette for-

an kameraet for at deltage 

i en lille adventskalender.

 Foto: Lærke Gregersen
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S Å  M A N G E  C H E F K O N S U L E N T E R 
V A R  D E R  A N S A T  I  S T A T E N  I  2 0 2 3 . 

I  2 0 1 3  V A R  D E R  3 0 5 0 .  D E T  V I S E R  E T 
S V A R  F R A  I N D E N R I G S M I N I S T E R I E T 

T I L  N I C K  Z I M M E R M A N N  ( D F ) .

8.900

Meld dig til kampagnen og 
giv DF et godt EU-valg
VA L G K A M P  Vil du hænge valgplakater op, dele pjecer ud i gågaden 
eller lave kaffe til de frivillige? Der er brug for alle gode kræfter, når 
valgkampen går i gang til Europa-Parlamentsvalget den 9. juni 2024.

Dansk Folkepartis gruppeformand Peter Kofod opfordrer alle, der kan, 
til at give en hånd med:

"Bliv en del af kampagnen. Hvis alle gør lidt, så bliver det samlet set 
til rigtig meget. Det kan være, du kan dele en brochure ud i din bolig-
forening eller sætte valgplakater op, der hvor du bor. Alle små bidrag 
har betydning," siger Peter Kofod.

Vil du være en del af kampagnen, så skriv til df@df.dk

DF:  FORBYD 
REJSER TIL 
GAZA

S I K K E R H E D S R I S I KO  Det skal være 
 forbudt at rejse til Gaza for danske statsborgere 
og personer, der bor i Danmark.

Det mener Dansk Folkeparti, som vil have 
tilføjet Gaza til den liste over konfliktområder, 
som det er forbudt at rejse til fra Danmark. 
Listen tæller lige nu Dayr Az Zawr-provinsen og 
Idlip-provinsen i Syrien.

Terrorbevægelsen Hamas har magten i Gaza, 
og udførte den 7. oktober det bestialske terror-
angreb i Israel, hvor ca. 1200 israelere blev 
myrdet og over 200 taget som gidsler. 

DF mener, at det vil udgøre en sikkerheds-
risiko for Danmark, hvis personer med 
 palæstinensiske rødder rejser til et område 
kontrolleret af netop Hamas.

“Det vil udgøre en potentiel sikkerhedsrisiko, 
idet fremmedkrigere vil opbygge militære kund-
skaber i Gaza, som vil kunne bruges i terror-
operationer i Danmark. Forslagsstillerne mener 
heller ikke, at Danmark kan have interesse i, at 
herboende udlændinge bidrager til krigshand-
lingerne på Hamas’ side,” skriver DF.

Udenrigsministeriet har anslået, at om-
kring 20 personer med såkaldt tilknytning til 
 Danmark opholdt sig i Gazastriben og  ønskede 
evakuering til Danmark efter, at Israel sendte 
tropper ind i Gazastriben den 27.  oktober. /trol

Dansk Folkeparti vil have tilføjet 
Gazatillistenoverkonfliktområder,
som det er forbudt at rejse til

FLERE PENGE FRA EU  
TIL PALÆSTINENSERNE
GAZASTØTTE EU-kommissionen har netop 
 foræret palæstinenserne i Gaza, på Vestbredden og 
i Jerusalem 885 millioner kroner. Pengene er en 
del af de 9 milliarder kroner, som EU har bevil-
get palæstinenserne i årene 2021-2024. De fleste 
penge går til såkaldt ”offentligt ansatte”. Halvdelen 
af indbyggerne i Gazastriben har i årtier reelt været 
på bistandshjælp, betalt af Europa, USA, Canada 
og Japan. Før Hamas-arabernes angreb på de isra-
elske bosættelser den 7. oktober var en stor del af 
den mandlige befolkning i årevis beskæftiget med 
at bygge tunneller. Dansk Folkeparti har foreslået, 
at al støtte til palæstinenserne indstilles, indtil de 
en skønne dag ophører med at forlange, at Israel 
bliver udslettet. /jak.

DF tager hul på valgkampen til folketingsvalget i 2022. 
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DANSK 
 FOLKEBLAD 

I 2024
Dansk Folkeblad 

udkommer fire gange 
i 2024. Bladet bliver 
 omdelt i dagene om-

kring disse datoer:
7/2, 1/5, 11/9, 27/11.

Forslag og input til 
 redaktionen kan 

sendes til: Dansk.
Folkeblad@ft.dk

Statsminister Mette Frederiksens mand Bo Tengberg står bag TV2serien om 
tidligere Sstatsminister Anker Jørgensen. Serien har fået 5,2 mio. kr i statsstøtte

”Statsstøttet propaganda”

TV-SERIE ”Statsstøttet propa-
ganda”.

Sådan betegner Dansk Folke-
partis formand Morten Messer-
schmidt den TV2-serie om den 
tidligere socialdemokratiske 
statsminister Anker Jørgensen, 
der lige nu kører på TV2.

Serien er støttet med 5,2 
millioner kroner skattekroner fra 
Public Service Puljen under Det 
Danske Filminstitut, og den er – 
mildt sagt – meget venlig overfor 
den tidligere statsminister, der 
kørte dansk økonomi i sænk i 
1970erne.

Det er dog ikke derfor, at 
Morten Messerschmidt kritiserer 
serien i skarpe vendinger i Ekstra 
Bladet. Det skyldes i stedet, at 
serien er instrueret af en vis Bo 
Tengberg, der også har fungeret 
som manuskriptforfatter.

Bo Tengberg er nemlig gift 
med landets nuværende stats-
minister Mette Frederiksen, der 
som bekendt er formand for 
præcis samme parti som Anker 
Jørgensen.

Morten Messerschmidt finder 
det uhørt, at Mette Frederiksens 
mand har fået penge fra staten 

til at lave en tv-serie, der hylder 
hendes eget parti.

”At en statsministers ægte-
fælle får statslig støtte til at 
lave en propagandaudsendelse 
om statsministerens parti, er jo 
normalt noget, man vil forbinde 
med pseudo-demokratiske stater. 
Hvis det var sket i Ungarn under 
Viktor Orbán, så havde Mette 
Frederiksen og andre vestlige 
ledere været ude og pege på, at 
det var endnu et eksempel på, 
hvordan det ungarske demokrati 
skrumper,” siger Morten Messer-
schmidt til Ekstra Bladet. /trol

TV-serien "Anker" med Lars Ranthe som Anker Jørgensen havde premiere den 30.  december.  Her ses 
Foto: Henrik Petit / TV 2

ANTISEMITISME Had-for-
brydelser rettet mod jøder 
skal koste to års fængsel. 
Dertil skal ikke-danske stats-
borgere have deres opholds-
tilladelse inddraget, og hvis 
de har fået tildelt statsbor-
gerskab, skal det inddrages.  
Det forslag har Dansk Folke-
parti rejst i Folketinget.

Efter Hamas' terrorangreb i 
Israel den 7. oktober sidste år 
er stemningen mod de dan-
ske jøder blevet så fjendtlig 
og aggressiv, at særlig lovgiv-
ning er nødvendig, mener DF. 

I Danmark er der nu 
øget politibeskyttelse af 
alle jødiske institutioner 
– skoler, museum og syna-

gogen i København. Vi har 
allerede oplevet ét blodigt 
attentat foran synagogen i 
 Krystalgade i København, og 
fanatiske islamiske kræfter 
planlagde angreb på den 
 jødiske Karolineskolen, før de 
blev afsløret. 

Israel- og jødehadet er 
stærkest blandt muslimer i 

Danmark, men det stortrives 
også  fra centrum og ud mod 
det yderste venstre i dansk 
politik og kulturliv. 

Mens Israel også kæmper 
Danmarks og Vestens sag i 
Gaza, må vi i Danmark be-
skytte de danske jøder, lyder 
det fra DF. 

 /jak.

DANMARKS JØDER HAR BRUG FOR SÆRLIG BESKYTTELSE

RASER OVER 
ARABISK 
AMBASSADE
SHARIASNYD "Snyd og 
humbug". Erhvervsord-
fører Nick Zimmermann 
raser over De Forenede 
Arabiske Emirater, som 
har efterladt flere milli-
onregninger til danske 
virksomheder efter luk-
ningen af ambassaden 
i København. DF'eren 
har nu rejst sagen over 
udenrigsminister Lars 
Løkke Rasmussen (M).
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HOVEDPRIORITETER: Gruppe formand Peter Kofod udpeger her de tre områder, som bliver vig
tigst for DF i foråret 2024. Han tror, at SVMregeringen vil gå langt for at få DF med i aftale om ældre

ÆLDRE, UDLÆNDINGE OG EU

POLITISK FORÅR Dansk Folkepartis 
gruppeformand Peter Kofod skal ikke 
bruge ret meget betænkningstid, når 
han bliver spurgt om, hvad forårets 
vigtigste prioriteter bliver for Dansk 
Folkeparti på Christiansborg. 

Henover en kop kaffe på Kofods kon-
tor, der ligger oven på Statsministeriet 
i den del af Christiansborg, som vittige 
sjæle har døbt ”Sibirien”, udpeger han 
uden tøven tre områder, der bliver 
altafgørende:

Ældre, udlændingepolitik og valget 
til Europa-Parlamentet.

ÆLDRE: REGERINGEN 
VIL HAVE DF MED
Regeringen har netop 
præsenteret første del af 

sit udspil til en ældrelov, og hvis Mette 
Frederiksen lytter godt efter i statsmi-
nisteriet nedenunder, kan hun høre 
Kofod fastslå, at DF vil kæmpe hårdt 
for, at ældreloven kommer hurtigt på 
plads, og at DF får sat vigtige finger-
aftryk.

”Det er helt klart en hovedprioritet 
for os. Vi har længe presset på for, at regeringen kommer i gang. 
Det er en meget bred opgave, for det spiller ind på så mange 
områder: Hvad skal niveauet være i plejen? Hvordan skaffes ar-
bejdskraft? Hvad gør vi for de mange aktive seniorer, som  gerne 
vil blive længere på arbejdsmarkedet? Der er enormt mange 
opgaver, og der skal ske noget nu,” siger Kofod.

Han har en klar forventning om, at DF kommer med i en 
aftale:

”Jeg tror, at det er i regeringens egen interesse at få DF 
med i arbejdet. Danskerne ved, at vi går enormt meget op i 
ældre området, og det anerkendes også af de øvrige partier på 
 Christiansborg. Derfor ved regeringen godt, at mange ældre vil 
se på, om DF er med eller ikke med i en aftale. Så regeringen gør 
klogt i at få os med”.

UDLÆNDINGE: DF MOD 
RESTEN AF FOLKETINGET
Udlændingepolitikken er et andet område, der vil 
få topprioritet. Interviewet finder sted i samme 

uge, som Pernille Vermund er skiftet til Liberal Alliance og Nye 
Borgerlige har lukket og slukket på Borgen. DF er nu det eneste 
parti, der står for en ægte stram udlændingepolitik med krav 
opgør med konventioner.

STEEN TROLLE
ASGER GARDE

”Vi har set en regering, som er faldet 
fuldstændig af på den på udlændin-
geområdet, og det gælder også de 
andre borgerlige partier. Derfor er der 
brug for, at vi holder dem endnu mere 
i ørerne. Vi gør allerede en ihærdig 
indsats, men der er opstået en mær-
kelig situation i dansk politik, hvor 
partier, også de blå, er begyndt at bejle 
til Det Radikale Venstre. Jeg kan bare 
sige: Der bliver permafrost i helvede, 
før vi kommer til at pege en radikal 
regering”.

Han konstaterer, at resten af blå 
blok og SVM-regeringen åbenbart ikke 
mener, at der skal strammes mere:

”Det sker, selv om vi står i en situa-
tion, hvor vi har kæmpestore proble-
mer med uintegrerede indvandrere, 
der går og råber jihad i vores gader. 
Det er jo fuldstændig uacceptabelt. Det 
skal der ryddes op i. Udfordringen for 
de andre er, at vi er ved at nå en kant, 
der hedder internationale konventio-
ner. Støjberg har jo klart markeret, at 
hun heller ikke vil gå over den grænse, 
uagtet at det er meget svært at se for 
sig, at man kan vedtage de nødvendi-
ge stramninger indenfor konventioner-
ne. Så lige nu er det DF mod resten af 

Folketinget på udlændingeområdet,” siger Peter Kofod.

EP-VALGET: DF SKAL 
KÆMPE FOR SIN PLADS
Søndag den 9. juni er der valg til Europa-Parlamen-
tet. Danskerne skal vælge 15 parlamentarikere, og 

dét valg er tredje hovedprioritet på Peter Kofod og DFs ’dosmer-
seddel’ for foråret 2024:

”Vi har en fantastisk god liste, og jeg kan – med hånden på 
hjertet – sige fuldstændig ærligt, at vi i Anders Vistisen har den 
mest kompetente spidskandidat af alle. Jeg ved det, for jeg har 
kendt ham i snart 20 år. Så jeg vil meget kraftigt opfordre til, at 
vi alle sammen går ud og gør en ekstraordinær indsats til valget, 
så Dansk Folkeparti beholder sin nuværende plads i Europa- 
Parlamentet”.

Hvorfor er det vigtigt?
”Vi er de eneste rigtige kritikere i parlamentet. Det er os, der 

kan fortælle danskerne – vælgerne og pressen - hvad der foregår 
nede i det hus. De andre bliver lynhurtigt en del af systemet. Jeg 
vil sige, at Dansk Folkepartis rolle i Europa-Parlamentet er fuld-
stændig undervurderet. Vi er de eneste, der har en selvstændig  
EU-politik. De andre følger bare med strømmen. Vi burde spille 
hovedrollen,” siger Peter Kofod. ■

1

2

3

"Lige nu er det DF mod resten af Folketinget på 
udlændingeområdet,” siger Peter Kofod.
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[ NYHEDER ]

KOMMUNER FORGYLDER    CHEFER MED MILLIONER

FRÅDS 1663 kommunale chefer tjente i 
2023 mere end en million kroner om året. 

Det viser et svar, som Dansk Folkepartis 
kommunalordfører Nick Zimmermann har 
fået fra Indenrigs- og sundhedsminister 
Sophie Løhde (V). 

Alene i Københavns Kommune er der 
191 ansatte, der tjener mere end en 
million kroner. Det vil sige, at de har en 
månedsløn på 83.333 kroner eller mere.

Aarhus Kommune er også godt med. 
Her har 75 ansatte en millionløn. Andre 
kommuner med mange lønmillionærer 
er Odense (40), Aalborg (37), Gladsaxe 
(34), Vejle (32) og Randers (30).

"Det er helt vildt. Jeg aner ikke, hvad de 
191 personer, der tjener over én million, 
laver i Københavns Kommune. Eller de 30 
i Randers," siger Nick Zimmermann.

Han er godt og grundigt forarget. Og 
forargelsen bliver ikke mindre af en stribe 
andre svar, han har fået fra Indenrigs- og 
Sundhedsministeren. For eksempel et svar 
der viser, at 69 kommunalt ansatte chefer 
tjener over 1,5 millioner kroner, heraf fem 
over 2,5 millioner kroner.

Nick Zimmermanns interesse for de 
kommunale toplønninger blev antændt af 
en række historier om kommunale chefer, 
der har haft meget lukrative bonusord-
ninger eller som fik gyldne håndtryk, da 
de blev fyret efter kort tid. For eksempel 
den økonomi- og stabsdirektør, der fik en 
fratrædelsesordning på 2 millioner kroner, 
da hun blev fyret efter 11 måneder i Sorø 
Kommune. Eller den direktør for Børn, 
unge og kultur i Fredericia, der fik ca. 1,5 
millioner kroner, da han blev fyret efter 
bare én måned.

KOMMUNAL ADEL
Nick Zimmermann og Dansk Folkeparti 
kræver nu et opgør:

"Der er skabt en kommunal adel bestå-

1663 kommunale chefer 
tjener mere end en million 
kroner om året, viser svar fra 
minister til DFs Nick Zimmer
mann. Nu kræver DF et opgør 
med 'den kommunale adel'

STEEN TROLLE

ende af folk med kæmpestore lønninger, 
som tilmed har lukrative bonus- og fra-
trædelsesordninger. Vi har set eksempler 
på kommunale chefer, der får en bonus 
svarende til en sosu-medarbejders årsløn 
bare for passe sit arbejde. Det skal stop-
pes,” siger Nick Zimmermann.

Kommunerne vil vel sige, at det er nød-
vendigt med de høje lønninger og bonusord-
ninger for at tiltrække de dygtigste ledere?

”Jamen, det viser sig jo gang på gang, 
at det alligevel ikke er de dygtigste, man 

tiltrækker. Vi har set masser af eksempler 
på folk, der bliver fyret efter få måneder, 
fordi de var elendige til deres arbejde. 
Alligevel går de derfra med et gyldent 
håndtryk. Det er jo fuldstændig vanvit-
tigt,” siger Nick Zimmermann.

Det er kommunaldirektører, forvalt-
ningschefer, forsyningsdirektører, afde-
lingschefer, HR-folk,  ledelseskonsulenter, 
kommunikationschefer, jurister, økonomer 
og andre 'kolde hænder', der henter de 
høje lønninger. I mens har de ansatte på 

gulvet måtte kigge langt efter 
mere i løn, og mens bureaukra-
tiet vokser, vokser manglen på 
sosu'er, sygeplejersker, lærere osv.

DJØF’ERE ANSÆTTER 
DJØF’ERE
"Vi har fået skabt et endeløst bu-
reaukrati af djøf'ere, der ansætter 

Det er helt vildt. Jeg aner 
ikke, hvad de 191 personer, 
der tjener over én million, la-
ver i Københavns Kommune. 
Eller de 30 i Randers.
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andre djøf'ere. Der bliver færre og færre 
varme hænder, mens antallet af papirnus-
sere, der tjekker regnerark, vokser. Vi har 
fået en frygtelig tendens til, at hvis man 
skal være chef i det offentlige, skal man 
have gået på universitetet. Det er åben-
bart ligegyldigt, om man kender til om-
rådet. Det er jo et kæmpestort  problem. 
Man kan blive leder af ældreplejen, uden 
nogensinde at have arbejdet med ældre. 
Det burde da være en betingelse," siger 
Nick Zimmermann.

Han vil skære i bureaukratiet, så 
der bliver flere penge til velfærdens 
 kernetropper - sosu'ere osv.

"Vi er nødt til at se på antallet af 
djøf'ere i kommunerne. Skatteborgernes 
penge skal ikke gå til lave excelark. Den 
skal gå til velfærd," siger Nick Zimmer-
mann. ■

Nick Zimmermann med nogle 
af de svar, han har fået fra 

Indenrigs- og Sundhedsmini-
steriet om 'djøf'iceringen' af 

kommuner, regioner og stat. 

DJØFICERING I 1978 var der 30 
lærere på Gladsaxe Gymnasium. I dag 
er der 60. En fordobling, som synes 
logisk, eftersom antallet af elever er 
vokset fra 500 til 1000.

Helt anderledes er det gået i skolens 
administration. Den er blevet syvdob-
let i samme tidsrum.

I 1978 bestod  ledelsen af en rektor 
og to administrative  inspektorer, der 
også underviste. 

Rektor havde ofte ikke mere at lave, 
end at han kunne gå ved 12-tiden, og 
det gjorde han tit, for han drev et lille 
fritidslandbrug ved siden af.

I dag er der seks akademisk uddan-
nede ledere foruden rektor på Glad-
saxe Gymnasium. Derudover er der et 
teknisk-administrativt personale på fire 
personer, og rektor arbejder på fuldtid 
med administration - der er hverken 
tid til undervisning eller landbrug.

Eksemplet fremgår af bogen ”Ufrihe-
dens pris” af Dennis Nørmark. Det er 
bare et af mange eksempler på, at det 
administrative lag med især akademi-
kere er eksploderet i det offentlige.

17.791 AKADEMIKERE
En opgørelse fra Kommunernes og 
 Regionernes Løndatakontor, som 
Altinget bragte for nylig, viste, at der i 
2006 var ansat 10.204 akademikere i 
kommunerne. I 2023 var tallet 17.791. 

I 2006 blev antallet af kommu-
ner ellers skåret ned fra 278 til 99 i 
forbindelse med kommunalreformen. 
Alligevel er der blevet ansat 75 procent 
flere akademikere i kommunerne.

Kigger man på gruppen ’special-
konsulenter’ er stigningen endnu vilde-
re. Ifølge Altinget havde kommunerne 
i 2011 ansat 635 specialkonsulenter. I 

2016 var antallet steget til 2.369, og i 
2023 lønnede kommunerne i alt 5.329 
specialkonsulenter. En stigning på over 
700 procent på 12 år.

Meget tyder på, at udviklingen er 
selvforstærkende. De fleste ledere i det 
offentlige er i dag akademikere, og de 
ansætter andre akademikere, så de kan 
styre og kontrollere et sagsområde, de 
kun har teoretisk kendskab til. 

Ifølge en undersøgelse, som Dennis 
Nørmark nævner i ”Ufrihedens pris”, 
har 30 af 106 topledere i det offentlige 
aldrig haft berøring med det sagsområ-
de, de er chef for, og 60 af dem havde 
ingen erfaring fra den institution, de 
leder, før de havnede i chefstolen. 

Resultatet er mere kontrol og sty-
ring, dvs. mere administration, hvilket 
fører til endnu flere akademikere.

”Over halvdelen af danske kommu-
nale chefer mener, at akademiseringen 
af ledelse i det offentlige har ført til et 
videnstab. 60 % er enig i, at ansæt-
telse af chefer uden faglige baggrund 
fører til øget brug af styringsredskaber 
og måleinstrumenter,” skriver Den-
nis Nørmark med henvisning til en 
 undersøgelse fra 2016.

Men cheferne kan vel bare få mere 
viden ved at tale med de ansatte på 
gulvet? Ja, men det gør de ikke. Det er 
møder med politikere og andre admi-
nistratorer, der er karrierefremmende. 
Ikke snakken på gulvet.

”Når man ser på, hvad offentlige 
chefer oplever som de mest karriere-
fremmende aktiviteter, er der ifølge en 
undersøgelse blandt et repræsentativt 
udsnit af offentlige ledere kun 25 %, 
der nævner, at det er karrierefremmen-
de at lede deres medarbejdere,” skriver 
Nørmark i "Ufrihedens pris". /trol

Antallet af djøf'ere 
er eksploderet 
i kommunerne
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I 2001 blev daværende DFUformand Kenneth Kristensen 
Berth overfaldet efter et debatmøde på en skole i Ringsted. 
Overfaldsmanden blev dømt, men for nylig dukkede hans 
navn op på et lovforslag om nye statsborgerskaber

STEEN HERLUF TROLLE

STATSBORGERSKAB Tidligere folke-
tingsmedlem Kenneth Kristensen Berth, 
der er souschef for Dansk Folkeparti 
på Christiansborg og byrådsmedlem i 
Vallensbæk, blev på et splitsekund mindet 
om en af sine værste dage som politisk 
aktiv, da han i efteråret så regeringens 
forslag til lov om indfødsret. 

Lovforslaget er den halvårlige, alenlan-
ge liste over personer med udenlandsk 
baggrund, som er indstillet til at få dansk 
statsborgerskab. Et lov forslag, der bl.a. 
rummer en masse muslimske navne, og 
som DF konsekvent stemmer nej til.

I efteråret var 2.338 personer med i 
lovforslaget. Men det var ét bestemt navn, 
der omgående bragte Kenneth Kristensen 
Berth 22 år tilbage i tiden. På listen stod 
nemlig navnet på den person, der i 2002 
blev dømt for at have medvirket til et 
overfald på Kenneth efter et debatmøde i 
Ringsted året forinden. 

Den tyrkiskfødte mand fik dengang en 
betinget dom for vold. Alligevel stod han 
til at få dansk statsborgerskab. Han havde 
nemlig indgivet en falsk tro- og love 
 erklæring, og myndighederne havde ikke 
tjekket hans oplysninger.

”Det rystede mig at se overfaldsmanden 
på det indfødsretsforslag. Det havde jeg 
simpelthen ikke ventet. Og det bragte 
 episoden frem igen,” fortæller Kenneth, 
der stadig er påvirket af sagen, især når 
han oplever situationer, hvor han bliver 
truet, hvilket han som DF-politiker er 
blevet flere gange.

”Overfaldet har haft den effekt, at 
jeg altid, når jeg er til offentlige møder 
og lignende, orienterer mig om, hvilke 
muligheder jeg har for at kunne komme 
hurtigt væk”.

SLÅET OG SPYTTET PÅ
Det var som formand for Dansk Folke-
partis Ungdom, at Kenneth Kristensen 
Berth den 15. november 2001 deltog i et 
debatmøde med andre ungdomspolitikere 
på Ringsted-Sorø Handelsskole. Under 
mødet, der primært handlede om EU, 
lavede en gruppe elever ballade i en tilstø-
dende atriumgård, og så snart mødet var 
slut, stormede cirka 10 af disse elever ind 
i lokalet og fandt vej til paneldeltagerne. 
Her greb to af dem fat i Kenneth, som de 
slog og spyttede på, og en af dem tog en 
vinflaske, som Kenneth havde fået i gave 
af arrangørerne, og forsøgte at slå ham i 
hovedet. En lærer og en anden ungdoms-
politiker, VUs formand Torsten Schack- 
Petersen, der i dag er folketingsmedlem, 
kom dog imellem og fik forhindret, at 
Kenneth blev ramt af vinflasken.

”Herefter er der totalt kaos. Eleverne 
står og råber og skriger, mens et par 
 tililende lærere har fået fat i mig og 
 skærmer mig, mens jeg bliver ekspederet 
ud bagved til et lokale, hvor jeg bliver låst 
ind. Imens kan jeg høre råben og  skrigen 
fra eleverne," fortæller Kenneth.

Politiet blev tilkaldt og vurderede, at 
han ikke selv ville kunne forlade skolen 
sikkert. Der blev derfor ringet til Dansk 

Folkeparti på Christiansborg, hvorfra en 
medarbejder kørte til Ringsted og bragte 
Kenneth hjem. Efterfølgende sørgede DF 
for, at han fik stillet en  krisepsykolog til 
rådighed.

”Jeg var dybt chokeret over det skete 
og jeg tænkte faktisk, at jeg risikerede at 
miste livet. Det var en stor gruppe unge 
mennesker, der faldt over mig. De to, der 
senere endte i retten, var blot de mest 
aggressive i flokken,” fortæller Kenneth.

RETSSAG VAR EN FARCE
Han kalder den efterfølgende retssag en 
farce. Kenneth følte nærmest, at han selv 
var på anklagebænken. Dommeren spurg-
te således, om Kenneth ikke kunne forstå, 
at det var en stor provokation at møde op 
som DFer på en skole med mange indvan-
drer-unge. Det endte med, at kun den ene 
af de to overfaldsmænd blev dømt og kun 
i form af en betinget dom. Domsmands-
retten mente ikke, at det kunne bevises, 
at den anden havde haft til hensigt at slå 
Kenneth med vinflasken.

”Jeg følte mig retsløs, og jeg er over-
bevist om, at et lignende overfald i dag 
ville bliver takseret langt hårdere. Der er 
heldigvis sket en del i forhold til, hvordan 
trusler mod politikere håndteres,” siger 
Kenneth.

Næsten to årtier senere dukkede følel-
sen af at være rystet og retsløs så op igen. 
Nemlig da Kenneth så det ubehageligt 
velkendte navn på overfaldsmanden på 
listen over de mange, som Folketinget 
ville give dansk statsborgerskab i efteråret 
2023. Sådan kom det dog heldigvis ikke 
til at gå. Efter at DF gjorde Udlændinge- 
og Integrationsministeriet opmærksom 
på sagen, blev overfaldsmanden fjernet 
fra lovforslaget. Spørgsmålet er så, hvor 
mange andre kriminelle, der har fået 
dansk statsborgerskab, fordi de ikke blev 
opdaget i tide? ■ 

ASGER GARDE

"DET RYSTEDE  MIG 
AT SE HANS NAVN PÅ 
DET LOVFORSLAG"
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Dansk Folkeparti foreslår i nyt udspil et loft på 250 statsborgerskaber årligt. DF vil også have 
indført en personlig samtale med ansøgere

DF kræver loft over statsborgerskaber

INDFØDSRETSUDSPIL Flere tusinde 
udlændinge får årligt tildelt dansk stats-
borgerskab af Folketinget, men står det til 
DF, skal antallet af nye statsborgerskaber 
skæres ned til bare 250 personer årligt.

Samtidig vil DF fjerne den automatiske 
tildeling af statsborgerskaber til biperso-
ner, dvs. børn af de udlændinge, der får 
statsborgerskab. DF vil også have indført, 
at personer, der indstilles til dansk stats-
borgerskab, skal til personlig samtale med 
Folketingets indfødsretsudvalg. 

Sådan lyder nogle af forslagene i et nyt, 
omfattende indfødsretsudspil.

"Det nuværende antal er simpelthen 
for uoverskueligt til, at embedsværket 
kan nå at tjekke de mange ansøgere. 
Resultatet er, at vi i dag tildeler statsbor-
gerskab til personer, der slet ikke lever op 
til kravene, herunder personer dømt for 

kriminalitet. Det skal stoppes, og derfor er 
vi nødt til at minimere antallet, så vi ved 
hvem der bliver nye statsborgere," siger 
Dansk  Folkepartis indfødsretsordfører 
Mikkel Bjørn, der også er formand for 
 Folketingets indfødsretsudvalg.

"UANSVARLIGT ANTAL"
I efteråret 2023 blev det eksempelvis 
afsløret, at en person, der for 21 år siden 
blev dømt for et overfald på daværende 
formand for Dansk Folkepartis Ungdom, 
Kenneth Kristensen Berth, stod til at få 
tildelt dansk statsborgerskab. Den pågæl-
dende, en tyrkisk mand, havde afgivet 
en falsk tro og love-erklæring og hans 
ansøgning var ikke blevet tjekket.

”I 2021 fik 7076 udlændinge dansk 
statsborgerskab. Det er et uoverskueligt 
og uansvarligt antal, som gør det fuld-

stændig umuligt at tjekke ansøgerne. De 
bunkes bare i en pulje, uden nogen form 
for individuel behandling. Vi ved derfor 
heller intet om disse personers værdier 
og synspunkter, og der ingen tvivl om, at 
vi i dag tildeler statsborgerskab til folk, 
der er islamister eller støtter terrorbevæ-
gelser. Derfor skal der være en individuel 
behandling af ansøgninger, og de mest 
kvalificerede ansøgere skal til en personlig 
samtale, så vi får hånd i hanke med, hvem 
vi tildeler statsborgerskab,” siger Mikkel 
Bjørn.

DF foreslår desuden, at statsborgerska-
bet skal fratages personer, der har fået 
det på falske præmisser, eller som begår 
kriminalitet, efter at de har fået statsbor-
gerskab. DF vil også gøre det til et krav, at 
nye statsborgere skal aftjene værnepligt.  

 /trol

”Jeg tænkte faktisk, at jeg risi-
kerede at miste livet," fortæller 

Kenneth Kristensen Berth om 
overfaldet på ham i 2001.



12  |  FEBRUAR 2023

[ PIA KJÆRSGAARD ]

Den 10. januar i år kunne Pia Kjærsgaard fejre 
40års jubilæum som folketingsmedlem. Ingen 
politiker har som hende sat sit varige præg på det 
politiske landskab i Danmark. Ingen har formået 
at forandre så meget  

KARSTEN 
 LORENTZEN

CARSTEN 
 LUNDAGER MFL.

vores moderne tidsalder, hvor 
 politikere partishopper som aldrig før, 
og hvor deres meninger ikke er andet 
end en tilfældig påklædning, de tager 

på eller af, kan det være svært at forstå for mange, 
at en politiker kan være tro mod sig selv og sine 
holdninger gennem fire årtier. Her er Dansk Folke-
partis stifter formet af den gamle skole.  

Pia Kjærsgaards karriere var ikke ”designet” eller 
planlagt. Der sad ingen spindoktorer eller andre 
professionelle mediefolk og strikkede en pakke 
med meninger sammen til hende. Dem havde hun 
med sig fra begyndelsen.  

Hun blev valgt til Folketinget den 10. januar 
1984, men resultatet var ikke entydigt, fordi der 
var problemer med stemmeoptællingen. Det betød, 

PIA FORANDREDE DA NMARK 
at der gik mellem tre og fire uger, før det stod 
klart, at Pia Kjærsgaard var blevet valgt, og dermed 
er datoen for hendes reception den 8. februar tæt-
tere på det reelle indtog på Christiansborg. 

Fremskridtspartiet bestod af en samling anar-
kistiske politikere, som med få undtagelser siden 
jordkredsvalget i 1973 havde ført en visnepolitik, 
som reelt lammede den borgerlige politik i en 
lang periode, og som i reglen nægtede at lægge 
stemmer til finanslovene. Men Pia Kjærsgaard ville 
mere. Hun gik efter reel indflydelse. 

I kølvandet på vedtagelsen af verdens mest 
liberale udlændingelov i 1983 blev problemet med 
indvandring de følgende år synligt i Danmark, og 
Pia Kjærsgaard var en af de første politikere, som 
adresserede det. 

Kampen mod masseindvandring blev sammen 
med ældrepolitik tidligt det centrale omdrejnings-
punkt for Pia Kjærsgaard, og da Fremskridtspartiet 
reelt blev opløst på det kaotiske landsmøde i 1995, 
dannede denne politik grundlag for det nystiftede 
Dansk Folkeparti den 6. oktober samme år. Men 
lige så vigtig var viljen til indflydelse og kompro-
miser – frem for ultimative krav, kaos og anarki. 

Næsten 17 år nåede Pia Kjærsgaard at være 

I

Pia Kjærsgaard i formands stolen i 
Folketinget, mens daværende statsmi-

nister Lars Løkke  Rasmussen taler. 

Pia Kjærsgaard 
på pressemødet 
efter DFs sommer-
gruppemøde i 2012, 
hvor hun...

DF kunne i 
2015 fejre års-
møde i Boksen 
i Herning med 

en vælger-
opbakning på 

21,1 procent 
i ryggen. Her 

 holder Pia 
Kjærsgaard 

festtale.
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Frem for alt er det historien 
om en varig  forandring af 
dansk udlændingepolitik. 

Det sande paradigmeskifte.

PIA FORANDREDE DA NMARK 
formand for Dansk Folkeparti. Det var i denne 
 periode, Dansk Folkeparti viste politisk  duelighed 
ved at bane vejen for ”systemskiftet” og en 
 VK-regering i 2001 – efter i 2000 at have vundet 
en knusende sejr i kampen mod euroen. Som årene 
gik fulgte sejr på sejr. Både ved folketingsvalgene 
i 2005, 2007 og 2015, hvor Pia Kjærsgaard blev 
valgt som formand for Folketinget. 

Historien om Pia Kjærsgaard er naturligvis 
 historien om Dansk Folkeparti. Men det er også 
historien om vedholdenhed og troværdighed. 
Og frem for alt er det historien om en varig 
 forandring af dansk udlændingepolitik. Det sande 
 paradigmeskifte. ■

...meddeler, at hun stopper for partiformand.

Nyvalgt til Folketinget i 1984. 
Foto: Finn Frandsen/Politiken/Ritzau Scanpix

Pia langer pølser og brød over disken under 
 valgkampen forud for valget i 2019. 

Som formand for Folketinget (2015-2019) modtager Pia Kjærsgaard den 
kongelige familie i forbindelse med Folketingets åbning i 2018.

Pia i duel med Helle 
 Thorning-Schmidt.

Pia med islamkritikeren Ayaan 
Hirsi Ali på årsmødet i 2009.
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[ PIA KJÆRSGAARD ]

Hvordan var det at komme i 
 Folketinget den 10. januar 1984? 
Det var en enorm oplevelse. En af dem, 
man aldrig glemmer. Turen op ad den 
 store trappe. Det er sådan noget man 
husker hele livet, og sådan tror jeg, at alle 
nye folketingsmedlemmer har det. Nu er 
det så mange år siden, men jeg husker 
stadig følelsen. 

Hvis du skal pege på en særlig stor 
oplevelse i løbet af de 40 år, hvad 
vil du nævne? 
Der har været vanvittigt mange af dem. 
Der næsten ikke det, jeg ikke har oplevet, 
og jeg har mødt så mange spændende 
mennesker, statsoverhoveder, præsidenter, 
de kongelige. Det har jo i sig selv været 
meget store oplevelser. Men bestemt også 
de politiske sejre. Jeg vil nok sige, at den 
aften i 2000, hvor vi vandt afstemningen 
om kronen. Det var en kæmpe oplevelse, 
fordi der ikke alene myldrede med danske 
journalister, men også fra udlandet. Jeg 
kan huske, da vi gik op ad trappen om af-
tenen, at jeg næsten var bange for at blive 
væltet bagover af fotografer og journali-
ster, der kom mig løbende i møde. Det var 
en sejr ud over alle grænser. 

Hvilke andre politikere har impo-
neret dig mest?
Jeg ville virkelig ønske, at jeg kunne 
nævne en stribe, og jeg bliver tit spurgt 
om, hvem jeg ser mest op til eller synes er 
dygtigst, og jeg sidder altid lidt og tøver. 
Men der er ikke nogen oplagt, desværre. 
Jeg ville da bestemt ønske, at der var en 
lang række, hvor jeg kunne sige, at hold 
da op, hvor har de gjort det godt, og hvor 
er de dygtige, og jeg synes jo specielt i de 
senere år må man sige, at det har udviklet 
sig, så jeg gerne så, at folk havde større 
personlig integritet, men den synes jeg er 

KARSTEN  LORENTZEN

svag, men vi har den i Dansk Folkeparti. 
Jeg oplevede heller ikke, at nogen var 
venlige de første mange år – det gælder 
både socialisterne og de borgerlige. 

Hvad har skuffet dig mest? 
Det har helt klart været svigtet fra 
partimedlemmer, som jeg har haft et 
tæt forhold til. Det har skuffet mig helt 
enormt – altså det at man kan svigte 
så katastrofalt, som de tidligere DF’ere 
gjorde, da de gik til Danmarksdemokra-
terne. Hvor var loyaliteten? Hvor var 
troværdigheden? Fordi græsset på et 
tidspunkt var lidt grønnere på den an-
den side af hækken. Her skulle vi have 
stået sammen alle sammen. Det valgte 
ikke alle at gøre. 

Hvor længe har du tænkt dig at 
blive ved? 
Hahaha, typisk journalistspørgsmål. Jeg 
siger bare, at det spørgsmål fik jeg første 
gang, da jeg fyldte 60 år, og jeg har 

svaret undvigende på det hver gang. Og 
det er simpelthen fordi jeg ikke ved det. 
Jeg tager en dag ad gangen. 

Hvad er den største forskel på 
Folketinget i dag og dengang du 
kom ind?
Enorm udskiftning i dag. Jeg er undren-
de over, at der kommer så mange unge 
ind i dag. Da jeg kom ind som 37-årig 
var jeg meget ung. I dag er mange i star-
ten af tyverne. Men jeg ser jo også, at de 
sociale medier desværre har overtaget 
meget af debatten, som vi ellers havde i 
forsamlingshusene og i folketingssalen. 
Jeg savner det, fordi de direkte nære 
møder er den bedste måde at komme i 
kontakt med folk på. 

Hvad er dit bedste råd til nye 
 folketingsmedlemmer?
Gør jer umage. Vær ordentlig over for 
andre. Det er faktisk det vigtigste råd. 
Stå ved jer selv. ■

GØR JER 
UMAGE!
Pia Kjærsgaard savner den tid, da debatterne fandt 
sted i folketingssalen og i forsamlingshuse. Vi har talt 
med Dansk  Folkepartis stifter, der har 40 års jubilæ
um som folketingsmedlem, om dengang og nu
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[ TRONSKIFTE]

Mikkel Bjørn, 
 folketingsmedlem

Hvad betyder kongehuset 
for dig?
For mig er kongehuset et 

værdifuldt symbol på Danmarks rige histo-
rie og kulturelle arv. Kongehuset repræsen-
terer en tidløs forbindelse mellem fortid 
og nutid - og samler danskere på tværs af 
 generationer og sociale skel. 

Hvordan vil du huske Dronning 
 Margrethe som  regent?
Dronning Margrethe vil for mig stå som en 
regent af ekstraordinær styrke og karakter. 
Hendes intelligens, kulturelle engagement 
og dedikation til det danske folk har været 
en inspiration. 

Hvad er dine forventninger 
til Kong Frederik?
Jeg håber og forventer, at Kong Frederik 
vil holde fast i de værdier og traditioner, 
der er essentielle for monarkiets rolle i 
Danmark. Jeg håber, han vil fortsætte med 
at styrke kongehusets forbindelse med 
folket og bidrage til at fremme Danmarks 
interesser både nationalt og internationalt. 

Susanne Eilersen, 
 landskasserer i DF, vice-
borgmester i Fredericia

Hvad betyder kongehuset 
for dig?

Det betyder kultur og sammenhold. Det er 
noget, vi kan være fælles om og stolte af. 
Det er også en del af det at være dansk, at 
vi har et kongehus, vi alle kan samles om. 

Hvordan vil du huske Dronning  
Margrethe som  regent?
Hun har været det i det meste af mit liv. 
Jeg vil huske hende som klog og vidende. 
Hun er dygtig og kreativ og stiller altid op. 
Hun har været en fantastisk ambassadør 
for vores land. 

Hvad er dine forventninger 
til Kong Frederik?
Vi har jo en anden tid nu, og jeg forventer, 
at han vil være synlig, så vi stadig har et 
fælles samlingspunkt, vi kan være stolte af. 
Men jeg håber også, at han vil være mo-
derne og en familiefar, der inddrager sin 
familie. Jeg kan godt lide, at børnene tager 
del i noget af alt det, han laver. Man kan 
sige ”en konge af tiden” 

Finn Rudaizky, medlem 
af Borgerrepræsenta- 
tionen og regionsrådet

Hvad betyder 
 kongehuset for dig?

Samhørighed. Stolthed over mit land. 
Glæde over kongehusets flotte omdøm-
me i udlandet. Og i Danmark: Glæde 
over fællesskabet mellem kongehuset 
og næsten alle danske borgere.

Hvordan vil du huske Dronning 
 Margrethe som  regent?
Først og fremmest som en dygtig, klog, 
forstående og visionær Dronning, som 
på sin fantastiske måde prægede os alle. 

Hvad er dine forventninger 
til Kong Frederik?
At Kong Frederik, på sin naturlige 
 facon, vil “blive dus” med danskerne og 
klare sin gerning fortræffeligt.

"Kongehuset er et værdifuldt symbol 
på forbindelsen mellem fortid og nutid"

Foto: Keld Navntoft, Kongehuset ©

Foto:  
Kongehuset ©
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[ INTERVIEW ]

I RØG OG DAMP FOR IKAST-BRANDE

PORTRÆT ”For tre år siden troede jeg 
ikke, at jeg skulle være i politik".

Men det skulle han, Dansk  Folkepartis 
nyslåede gruppeformand i Ikast-Brande 
Kommune, Mikael Würtz, der ved kom-
munalvalget i 2021 for første gang blev 
valgt i byrådet. Selvom Dansk Folkeparti 
mistede et mandat, fik Würtz personlige 
stemmer nok til at blive valgt foran to 
andre siddende DF-byrådsmedlemmer, og 
han er siden blevet bidt af en gal politiker.

”Jeg har haft en fantastisk læremester 
i DFs partisekretær, Simon Vanggaard. 
Han er pivdygtig, en dreven strateg og en 
kompetent læremester,” fortæller Mikael, 
der indrømmer, at Vanggaard tog fusen 
på ham, da Mikael blev udnævnt som 
gruppeformand.

”Som en af mine kolleger i byrådet 
sagde, ”du har haft den hurtigste politiske 
karriere jeg har set”, men jeg føler mig nu 
klar til at træde frem på den store scene,” 
siger Mikael Würtz.

KAMP FOR FRILUFTSBAD
Han meldte sig ind i Dansk Folkeparti i 
forbindelse med en lokal sag om nedlæg-
gelsen af Engesvang friluftsbad.

Friluftsbadet, der er Nordens ældste og 
har eksisteret siden 1930, lukkede i 2011. 

”Jeg satte mig i spidsen for en gruppe 
borgere, der var utilfredse med ned-
læggelsen – og for at presse de politiske 
partier besluttede vi os for at melde os 
ind i det parti, der lå tættest på vores 
hjerter – og for mit vedkommende var det 
Dansk Folkeparti. Jeg tror, at den davæ-
rende  lokalformand syntes, at det var 
noget af en spradebasse, han havde fået 
ind i partiet. Men knebet virkede. Vi fik 
overtalt byrådet til at sende 350.000 kr. til 
renovering af badet og 200.000 kr. i årlig 
drift. Siden da har det været en enorm 

Ny gruppeformand, ivrig jæger 
og ferm med en røgeovn. DFs 
medlem af IkastBrande byråd, 
Mikael Würtz, har mange jern i 
ilden. Og ambitionerne på DFs 
vegne er ikke små: 34 pladser 
i byrådet ved næste valg 

KENNETH KRISTENSEN BERTH

JENS ANTON NORDESTGAARD

succes. Det første år efter genåbningen 
var der 5.000 gæster. Det bedste år var 
der 9.852 gæster – og det er meget for en 
by med 2.200 indbyggere".

Mikael Würtz har rundet de 53 og har 
prøvet mere end de fleste på samme alder.

”Jeg startede som kommis i Isenvad 
Købmandsgård, så kom jeg i Livgarden og 
var der et år. Siden har jeg også haft egen 
pølsevogn og lavet meget andet forskel-
ligt. Derefter overtog min kone og jeg 
mine forældres cafeteria ved Thorning, 

hvor vi også leverede mad ud af huset. 
Men det blev for meget, da vi skulle have 
børn,” beretter Würtz.

FAR OG BEDSTEFAR
Tre af slagsen blev det til for Mikael 
Würtz og hans kone, Bodil. De mødte i 
øvrigt hinanden i folkeskolen – og i dag 
er de såmænd også blevet bedsteforældre: 
Familiens ældste, den tidligere globetrot-
ter Cecilie, har allerede leveret to børne-
børn; Emma, familiens mellemste, har 

Mikael er en ivrig jæger – ikke 
så meget for at nedlægge 

bytte – men mere for de 
skønne naturoplevelser, der 

er forbundet med jagten.
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I RØG OG DAMP FOR IKAST-BRANDE

efter at have læst kinesisk på universitetet 
gang i en international karriere, mens 
efternøleren Johan stadig bor hjemme og 
netop er kommet i mekanikerlære. 

”Mine børn er kommet godt i vej – og 
der er ikke noget vigtigere for en far,” 
smiler Mikael Würtz. 

Faktisk har Mikael også et par ”adop-
tivbørn”. Mikael arbejdede 11 år på den 
sikrede institution ”Koglen” ved Skarrild.

”Koglen var en slags Fulton på land. 
Der var kæft, trit og retning, og de unge, 

der boede på institutionen var styret fra 
morgen til aften. Det var unge menne-
sker under 18 år, der var dømt for mord, 
narko, voldtægt – you name it. De skulle 
egentlig have været i fængsel, men fordi 
de var under 18 år, så kom de på Koglen. 
Et par af de knægte har fulgt mig lige 
 siden. Det er ikke langt tid siden, jeg var 
til konfirmation hos en af dem. Det var 
hans søn, der skulle konfirmeres. Det er 
så godt, at man selv fra så dårlig en bag-
grund kan komme videre".

Selvom cafeteriet er lagt på hylden, elsker 
Mikael stadig at kokkerere.

”Jeg er miljøskadet ved at være født ind 
i en slagterfamilie. Jeg elsker kvalitet og 
gode råvarer. Jeg har min egen røgeovn. 
Jeg koldrøger mest. Når du køber bacon i 
supermarkedet, så er det blødt og pumpet 
med vand og e-numre. Det er ikke kvali-
tet. Hjemmerøget bacon, det sprøjter ikke. 
Vi har en tendens til ikke at sætte nok pris 
på vores gode, gamle madtraditioner.”

Mikael fortæller begejstret om 
 koldrøgningsprocessen. 

”Det tager 15 døgn at røge et godt 
stykke bacon. En røg varer ca. 12 timer, 
hvorefter kødet skal hvile et halvt døgn, 
før man kan røge igen. Det er ikke godt at 
røge, hvis det er fugtigt. Det skal være tørt 
og køligt,” understreger Mikael.

Foruden interessen for røgeovnen er 
Mikael også en passioneret jæger.

”Jeg jager ikke for at nedlægge bytte 
men for naturoplevelsen. Jeg var ude 
forleden, og der så jeg 14 krondyr, men 
jeg skød ikke og nød oplevelsen i stedet. 
I de senere år er jeg blevet mere interes-
seret i riffeljagt. Og jeg jager også ænder 
og gæs. Tæt på mig i Hjøllund er der mere 
krondyr, dåvildt og sikahjorte, fortæller 
Mikael. 

Der bliver måske lidt mindre tid til 
røgeovnen og jagten i fremtiden, nu hvor 
Mikaels forgængers ”store sko” skal fyldes 
ud. Der skal jo også være tid til at passe 
det civile job som socialpædagog i Bofæl-
lesskabet Trigesvej i Herning. Men Mikael 
er fortrøstningsfuld.

”Jeg tror på at vi vil få tre – måske 
endda fire – medlemmer af byrådet ved 
næste valg. Vi er allerede gået i skarp 
træning. Vi har et godt kandidathold – og 
vi vil arbejde stenhårdt for borgerne i 
Ikast-Brande Kommune. Nu skal jeg være 
hele Ikast-Brandes repræsentant, og den 
chance griber jeg. Det kan jeg godt love 
dig,” griner Mikael. ■

Mikael kommer 
ud af en familie 
af slagtere. 
Selv valgte han 
en anden vej. 
Men Mikael 
har dog egen 
røgeovn, hvor 
han forlyster 
sig med bl.a. at 
røge nakke og 
bacon.

Mikael Würtz bor smukt med udsigt ud 
over Bølling Sø. Mikael har netop over-
taget stafetten fra Dansk Folkepartis 
partisekretær Simon Vanggaard som 
gruppeformand for Dansk Folkeparti i 
Ikast-Brande Byråd. Mikael er allerede 
i gang med træningen af det nye kandi-
dathold.
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[ DANSK FOLKEPARTI ]

Næsten 400 DF'ere har 
 bidraget til ny politik

 ARBEJDSPROGRAM Når et nyt 
 arbejdsprogram for Dansk Folkeparti 
 bliver præsenteret på sommergruppe-
mødet til august, så har flere hundrede 
DF’ere været med i arbejdet. 

I foråret 2023 blev der nedsat 16 ar-
bejdsgrupper, der skulle levere bidrag til 
et nyt politisk arbejdsprogram, og under-
vejs har næsten 400 medlemmer deltaget 
i en af disse grupper, der har  beskæftiget 
sig med alt fra miljø og klima til ud-
lændinge, retspolitik, sundhed, ældre, 
 dyrevelfærd og 'Danmark i balance'.

Den 15. december var sidste frist for 
aflevering af gruppernes forslag, og siden 
har grupperne selv eller DFs næstformand 
Majbritt Birkholm præsenteret deres ideer 
for folketingsgruppen.

"Grupperne har lavet et fremragende 
stykke arbejde. Alle har leveret dét, de 
skulle. Nogle har også leveret forslag til 
beslutningsforslag, der kan fremsættes i 
Folketinget," siger Majbritt Birkholm.

Nu starter processen så med at skrive 
arbejdsprogrammet. Ikke alle gruppernes 

forslag kommer med, men det betyder 
ikke, at arbejdet er spildt, understreger 
næstformanden.

ARBEJDSGRUPPER FORTSÆTTER
"Arbejdsprogrammet skal være langtids-
holdbart, så det er ikke alle forslag, der 
egner sig hertil. Men de kan så indgå i det 
løbende arbejde med at lave beslutnings-
forslag," siger Majbritt Birkholm.

Hun retter en stor tak til grupperne og 
understreger, at det er planen at fortsætte 
dem, så der løbende udvikles ideer til 
det politiske arbejde. Derfor kan man 
også fortsat melde sig til en gruppe. Man 
skal bare tage kontakt til tovholder Gert 
Løfgren (gert@df.dk) eller formanden for 
den arbejdsgruppe, man er interesseret i 
(se oversigten til venstre).

"Arbejdsgrupperne er vigtige for at 
inddrage baglandet i det politiske arbejde. 
Med dem er der ikke ret lang vej fra det 
menige medlem til folketingsgruppen," 
siger Majbritt Birkholm.  /trol

16 arbejdsgrupper med næsten 400 deltagere har leveret 
bidrag til Dansk  Folkepartis kommende  arbejdsprogram

DE 16 ARBEJDSGRUPPER 
OG DERES FORMÆND
MILJØ OG KLIMA
Brian Lyck Jørgensen
bljoe@gribskov.dk

ERHVERV
Søren Boel Olsen
Soren.olesen@holstebro.dk

DANMARK I BALANCE
Carsten Sørensen
carsten@df.dk

RETSPOLITIK
Hans Blaaberg
blaaberg@gmail.com

SUNDHED OG ÆLDRE
Nana Harring
nana.thillemann.harring@gmail.
com

FORSVAR, SIKKERHED OG 
 UDENRIGS
Torbjørn Fristed
Torfristed@gmail.com

KIRKE OG DANSKHED
Allan Blak
allanblak@outlook.dk

PSYKIATRI- OG SOCIALPOLITIK
Jan Herskov
janhh66@hotmail.com

SEKSUELLE MINORITETER
Tobias Brus Mikkelsen
tobiasmikkelsen1@hotmail.dk

TRANSPORT OG SOCIAL DUMPING
Lene Baggesø
lenebaggesoe@gmail.com

UDLÆNDINGE
Poul Gaardbo
poul@df.dk

KULTUR OG IDRÆT
Anders Ladegaard Bork
skrivtilanders@outlook.com 

UDDANNELSE OG SKOLE
Michael Lund
mikael@dayworker.dk

KOMMUNALE SPØRGSMÅL
Michael Jensen
mjjensen69@gmail.com

DYREVELFÆRD
Signe Vedersø Keldorff
signe1803@gmail.com

FAMILIE OG ARBEJDSLIV
Lene Baggesø
lenebaggesoe@gmail.com

Majbritt Birkholm, Morten Messerschmidt og den øvrige ledelse i DF har fået masser 
af forslag fra de mange arbejdsgrupper til partiets nye arbejdsprogram.
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DF MOBILCOVER
40 KR.

UDFORSK DE NYE OG SPÆNDENDE
PRODUKTER I DF-BUTIKKEN!

SE FLERE SPÆNDENDE NYHEDER PÅ DF-BUTIKKEN.DK

DF TERMOKRUS
199 KR.

STOP EU BILSTREAMER
25 KR.

DF HERRE/DAME JAKKE
595 KR.

DF HALSTØRKLÆDE 
149 KR.

DF VINTERHUE
136 KR.

MÅNEDENS T-SHIRT I DF-BUTIKKEN 
- NEJ TIL CENSUR!
Sig nej til Koranloven ude i hverdagen med denne 
T-shirt. Vi skal ikke bøje nakken for Islam. Vi skal 
bekæmpe Islam. Danskerne først.

149 KR.
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FREDERIKSSUND Den stod på banko og lækker mad, da DF i Frederikssund traditionen tro 
inviterede til julehygge torsdag den 23. november. 48 DF'ere deltog i den hyggelige aften - fra 
Frederikssund og fra andre lokalafdelinger i Nordsjælland.

DFs lokale folketingsmedlem Mette Thiesen var opråber til årets julebanko, hvor der var flotte 
præmier, en del af dem sponsoreret af Dansk Folkeparti i Hillerød.

Aftenen blev rundet af med et indlæg af Mette Thiesen om arbejdet på Christiansborg.
"Det gode sammenhold vi har i Nordsjælland betyder rigtig meget, og det skinner igennem, hver 

gang DF Frederikssund inviterer til et arrangement. Tak til alle for at være med," lyder det fra DFs 
lokalformand Inge Messerschmidt.

Banko og julehygge

VEJLE Lars Aarup var en af dem, 
der i 1995 var på gaden og samle 
underskrifter, så det nystiftede 
Dansk Folkeparti kunne blive op-
stillingsberettiget til Folketinget. Siden 
har han været trofast medlem af partiet, og den loyali-
tet blev 7. december hædret med en lille højtidelighed, 
hvor Lars Aarup fik overrakt en nål og et diplom for 
mere end mere end 25 års loyalt medlemsskab af DF. 

Nålen blev overrakt af partisekretær Simon Vang-
gaard og Landskasserer Susanne Eilersen. Ceremo-
nien foregik på Rådhuset i Vejle, hvor byrådsmedlem 
Rune Bønnelykke var vært. Lars Aarup har været by-
rådsmedlem fra 1989 og indtil 2017 i Vejle Kommune. 
Først for fremskridtpartiet og siden DF.

Lars Aarup hædret for 
25 års tro tjeneste

HAR DU FÅET 
NY MAIL ELLER 
 MOBILNUMMER? 
M E D L E M S N Y T  Er du 

flyttet, har skiftet mail-

adresse eller fået nyt telefon-

nummer? Husk at fortælle det 

til medlemsservice hos Dansk 

Folkeparti, så du ikke går glip 

af mails og andet fra partiet.

”For at kunne holde kon-

takten til dig og give dig den 

bedste medlemsservice, så er 

det vigtigt at vi er ajour med 

dine kontaktoplysninger,” 

 lyder det fra Poul Gaardbo.

Du kan selv ændre dine 

kontaktoplysninger ved 

at logge ind på medlems-

systemet Membersite. Men du 

kan også skrive en mail  

til df@df.dk eller ringe på  

33 37 51 99.  

Du kan også ringe eller 

skrive, hvis du er i tvivl om din 

mailadresse og telefonnum-

mer er registreret.

@
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SEND JERES 
DF-NYHEDER

L A N D E T R U N D T  Sker der noget 
spændende i jeres DF-forening? Et 

succesrigt medlems arrangement, et 
jubilæum eller andre gode DF-historier? 
Send et tip til Dansk Folkeblad. Skriv til 

redaktion@danskfolkeblad.dk

KØBENHAVN Dansk Folkepartis lokalfor-
ening DF København-Amager har haft op 
til 90 deltagere og gæster til sine to sidste 
arrangementer. I oktober måned var em-
net ”I forbrydelsens tegn”, på Københavns 
Rådhus, hvor tidligere drabschef Bent Isa-
ger holdt foredrag om de mørkeste forbry-
delser og afkroge i dansk kriminalhistorie. 
Bagefter talte folketingsmedlem Mette 
Thiesen og lokalpolitikerne Finn Rudaizky 
og Malte Larsen. Aftenen blev selvfølgelig 
rundet af med Rådhuspandekager.

Også julen blev fejret med succes. 

”Vi sluttede 2023 med en kæmpe 
julefrokost med over 95 personer på 
Restaurant Kareten. Som altid havde vi 
inviteret en Christiansborg politiker med 
som gæstetaler, til at kaste magi over 
arrangementet. Det er nemlig vigtigt, at 
vi også benytter vores sammenkomster til 
at vise vores dygtige landspolitikere frem. 
Det har både de og vi en interesse i, siger 
lokalformand Alexander Camre til Dansk 
Folkeblad.

Ifølge Alexander Camre har arrange-
menterne fået så stor tilslutning, fordi de 

Lokalforening nytænker sig 
til succesfulde arrangementer

DFKøbenhavn-Amagerharafholdtflerearrangementermedstor
succes. Lokalformand Alexander Camre mener, at DF både skal 
underholde og gøre folk lidt klogere – og ikke bare DFmedlemmer

energiske kræfter i partiet bliver inddraget 
i både planlægning og afvikling. Besty-
relsen har blandt andet nedsat et under-
udvalg af engagerede medlemmer, som 
opfordres til at tænke nyt. 

”Der skal nytænkning til for at vok-
se som lokalforening,” siger Alexander 
Camre. 

Desuden forsøger DF København-Ama-
ger at tiltrække mennesker uden for DF: 

”Vi vil gerne have at folk, som ikke er 
medlem og ikke stemmer på DF ser, at vi 
er andet end udlændingekritiske og spiser 
andet end stegt flæsk, og tænker: ’Det 
ser da festligt ud – den klub vil jeg gerne 
være med i.” Derfor afholder vi en ægte 
italiensk middag den 9. februar. Vi bliver 
75 mennesker. Mikkel Bjørn er gæste-
taler, og vi præsenterer også vores egne 
kandidater til Borgerrepræsentationen. 
Det hele bliver akkompagneret af vores 
egen velspillende pianist,” siger Alexander 
Camre til Dansk Folkeblad. /nicklas

MARIAGERFJORD Dansk Folkepartis 
byrådsgruppe i Mariagerfjord Kommune 
voksede fra ét til to medlemmer midt i 
januar. Sammenbruddet i Nye Borgerlige 
fik nemlig partiets lokale byrådsmedlem 
Emma Houe Mølgaard til at skifte til 
Dansk Folkeparti. Og den beslutning var 
ikke svær. Emma har i forvejen haft et tæt 
samarbejde med DFs Jørgen Hammer, og 

værdimæssigt føler 
hun sig hjemme hos 
DF.

”Dansk Folkeparti 
stemmer langt hen 
ad vejen overens 
med mine egne 
værdier og visioner,” 
skrev hun i et opslag 
på Facebook, da 
beslutningen var truffet.

Det var en overraskelse for Emma selv 
og mange andre, da hun blev valgt i 
2021. Hun var nummer to på Nye Borger-
liges liste, men hun fik dobbelt så mange 
stemmer som spidskandidaten og blev 
valgt som den eneste NB'er. Siden har hun 
fundet sig godt til rette i lokalpolitik, hvor 

hun bl.a. er med i økonomiudvalget:
”Jeg blander mig i stort og småt og 

stiller spørgsmål til alt, jeg ikke forstår. 
Jeg affinder mig ikke bare med tingenes 
tilstand,” siger Emma Houe Mølgaard.

Hun kørte senest et tæt parløb med 
Jørgen Hammer, da de sammen med de 
konservative sagde fra overfor besparel-
ser på ældreområdet på 40 millioner kr. 
Et opgør, der kostede Jørgen Hammer 
posten som formand for Teknik- og Miljø-
udvalget. 

”Venstre blev sure, fordi vi viste, at man 
ikke altid behøver at gøre, som de siger,” 
lyder det fra Emma Houe Mølgaard.

Emma er 29 år, mor til tre og bor i Veb-
bestrup. Hun læser til sosu-assistent og 
hjælper til i sin mands montørfirma. /trol

DF VOKSER I MARIAGERFJORD BYRÅD
Emma Houe Mølgaard er 
skiftet fra Nye Borgerlige til  
DF i Mariagerfjord Kommu
ne. Hun havde i forvejen et 
tæt  samarbejdet med DFs 
 Jørgen Hammer

Emma Houe 
Mølgaard.
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SKRUELÅG Har du også bandet den 
der plastikdims langt væk, som gør det 
umuligt at fjerne skruelåget fra mælke- og 
juicekartoner? 

Så er du ikke den eneste. Dansk 
 Folkepartis medlem af Europa- 
Parlamentet, Anders Vistisen, er også 
dødtræt af plastikdimsen, som skyldes 
EU-regler, og han mener, at den er endnu 
et  eksempel på, at EU blander sig i ting, 
som hører hjemme i medlemsstaterne. 

Derfor tager Vistisen nu sagen op i 
EU-parlamentetets miljøudvalg. Vistisen, 
der er DFs spidskandidat til EU-parla-

mentsvalget, vil fremsætte en resolution 
om, at de fastsiddende skruelåg skal 
fjernes fra EU´s plastikdirektiv.  

”Jeg har personligt i anledning af 
nytåret kåret EU's plastik-direktiv til det 
mest irriterende EU-direktiv, der er blevet 
implementeret i 2023. EU´s plastik- 
direktiv, der kræver, at skruelåg fremover 
skal være fastsat på for eksempel mælke-
kartoner, er endnu et eksempel på gakket 
EU-lovgivning uden sund fornuft. Jeg 
mener, at medlemsstaterne er langt bedre 
til, at håndtere den form for lovgivning, 
så det ikke volder danskerne en enorm ir-

ritation i deres hverdag. Det giver ganske 
enkelt ikke mening, at EU dikterer reg-
lerne på sådan et mikroskopisk område, 
det kan vi sagtens finde ud af i Danmark. 
Derfor vil jeg tage sagen op i Europa-Par-
lamentet, med det formål at omstøde 
direktivet," siger Anders Vistisen.

Baggrunden for de fastgjorte skruelåg 
er et EU-direktiv, det såkaldte engangs-
plastdirektiv fra 2019. Det har til formål 
at reducere mængden af plast, der ender 
i naturen og havet og belaster miljøet. 
Direktivet siger, at alle drikbare produkter 
med plastlåg på op til tre liter skal have 

DF VIL HAVE FJERNET PLASTIKDIMS FRA    MÆLKEKARTONER

MIGRATIONS-
PAGT ER EN 
KATASTROFE
EUsnymigrationspagtvilopildneendnufleremigrantertilatsøge
mod Europa, advarer DFs EUparlamentsmedlem Anders Vistisen

MIGRATION Kort før jul blev Europa- 
Parlamentet og de europæiske stats- og 
regeringsledere enige om en såkaldt 
migrationspagt. 

Men det er alt andet end en julegave, 
som EU-systemet nu har bakset sammen 
til europæerne. Aftalen, der "skal begræn-
se antallet af asylansøgere og skabe større 
solidaritet med de sydeuropæiske lande", 
ligner mere en hadegave end en julegave. 
Dansk Folkepartis udenrigsordfører og 
EU-parlamentsmedlem Anders Vistisen 
advarer om, at den vil få endnu flere til at 
søge mod Europa.

"EU´s migrationspagt er en katastrofe, 
der ikke løser den grundlæggende ud-
fordring, at Europa modtager en million 
ulovlige indvandrere om året, og at fire 
ud af fem asylanter, der afvises, aldrig 
forlader Europa," siger Anders Vistisen til 
Dansk Folkeblad.

"OBLIGATORISK SOLIDARITET"
Aftalen indeholder et princip om såkaldt 

"obligatorisk solidaritet", der træder i 
kraft, hvis asylansøgerne vælter ind i et el-
ler flere lande. I sådan en situation kan de 
andre lande enten modtage nogle af disse 
asylansøgere eller betale 20.000 euro pr. 
asylansøger, de ikke ønsker at modtage. 

Aftalen indeholder også ønsker om 
hurtigere asylbehandling og en mere 
effektiv screening, der skal holde ’åbenlyst 
ubegrundede’ ansøgere ude. 

Men det kommer ikke til at virke, spår 
Anders Vistisen. Han mener, at medlems-
landene selv skal kunne smække grænse-
bommen i for asylansøgere.

"Jeg vil aldrig tillade, at EU får indfly-
delse på dansk udlændingepolitik. Retten 
til at bestemme, hvem der har ret til at 
være i vores land og blive en del af det 
danske fællesskab, tilfalder kun dansker-
ne. I DF har vi kæmpet i snart 30 år for en 
stram udlændingepolitik, der gør Dan-
mark sikrere og rigere; det skal EU ikke 
have lov til at ødelægge,” siger Vistisen.

Han mener, at den migrationskrise, som  

Europa står over for, er økonomisk og 
kulturelt ødelæggende for Europa.

”Derfor kæmper Dansk Folkeparti for, at 
alle medlemslande får mulighed for natio-
nalt selvforsvar til at begrænse migratio-
nen frem for at deponere handlefriheden 
hos EU, som tydeligvis har slået fallit. 
Frem for at bremse tilstrømningen vil det 
her kun opildne flere migranter til at tage 
den farlige rute mod Europa i håbet om 
asyl,” siger Anders Vistisen. /trol

Anders Vistisen på talerstolen i 
 Europa-Parlamentet. Vistisen er DFs 

spidskandidat til sommerens EP-valg.
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Står det til DF, skal den danske 
grænse kontrol skærpes og nytæn
kes, bl.a. med brug af den nyeste 
teknologi. Grænsekontrollen skal 
markere Danmark som et selvstæn
digt land

Styrk Danmarks 
grænsekontrol 
med droner og 
video overvågning

GRÆNSEKONTROL Mens andre partier vil 
lempe eller helt fjerne dansk grænsekontrol, 
så foreslår Dansk Folkeparti at gøre det endnu 
sværere at komme over grænsen til Danmark.
DF vil gøre grænsekontrollen permanent og 
intelligent ved hjælp af den nyeste teknologi. 
Det kan være i form af nummerpladegenken-
delse, droner og videoovervågning.

Derfor har DF fremsat et beslutningsforslag, 
som bl.a. indeholder disse tiltag:

Den permanente grænsekontrol skal 
 målrettes de områder, hvor risikoen for ulovlig 
indrejse og kriminalitet er størst.

Kontrollen skal prioritere de mest risiko-
betonede personer, og der skal lempes på 
kontrollen for lokale borgere og andre, der har 
et legitimt ærinde ved grænsen.

Grænsekontrollen skal være baseret på en 
systematisk, teknologisk og analysebaseret 
indsats, der tager udgangspunkt i erfaringer 
fra andre lande og i samarbejde med de øvrige 
EU-lande.

Grænsekontrollen skal afvise asylansøgere 
og migranter, for man er ikke forfulgt, når man 
er nået helt til Danmark.

Udrejsekontrollen skal gøre det sværere for 
omrejsende kriminelle at få tyvekoster ud af 
landet.

”I tillæg til den foreslåede ordning pålægges 
regeringen at sikre udrejse af udlændinge, 
der allerede befinder sig i Danmark, til deres 
hjemland eller en lejr i et tredjeland, som skal 
forestå asylbehandlingen og et eventuelt 
senere ophold,” skriver DF i beslutningsfor-
slaget.

I beslutningsforslaget gør Dansk Folkeparti 
også opmærksom på, at Danmark må udtræ-
de af Schengensamarbejdet "for at kunne 
ordentligt sikre Danmarks grænser og dermed 
passe på  Danmark og danskerne.” /nicklas

DF VIL HAVE FJERNET PLASTIKDIMS FRA    MÆLKEKARTONER
et fastgjort låg senest den 3. juli 2024. 
Baggrunden er, at der driver meget plastik 
– for eksempel skruelåg – rundt i verdens-
havene.

”Det er ikke danske skruelåg, der for-
urener i verdenshavene. Vores skruelåg 
ender i vores skraldespande. Jeg gider 
ikke stå model til den slags overformyn-
deri fra EU længere. Det er simpelthen 
gået for vidt.”, siger Anders Vistisen.

Medierne har tidligere omtalt, hvordan 
mange danskere på de sociale medier har 
klaget over de nye EU-regler for plastik-
skruelåg. 

Det er endnu 
et eksempel 

på gakket 
EU-lovgivning 

uden sund 
fornuft.

DF'S FORSLAG TIL NY MIGRANTPOLITIK 

1. En forstærket ”Australien-model”, hvor også flygtninge 
med asylstatus og udviste udlændinge på tålt ophold skal bo 
 permanent i en dansk-drevet flygtningelejr i et tredjeland og 
aldrig komme til Danmark.

2. Oprettelse af ny politimyndighed, Grænse og Fremmedpolitiet, 
og en kystvagt, som skal stå for en permanent grænsekontrol 
med assistance fra moderne teknologier som ansigtsgenkendel-
se, automatiseret fingeraftryk-aflæsning og iris-scanninger.

3. Danmark og EU skal lave en fundamental ændring af Afrika-
politikken: Udviklingsbistanden skal fremover fokusere på 
overbefolkning og EU skal droppe alle  handelsbarrierer, som 
forhindrer Afrika i at udvikle sig.

 Kilde: DFudspillet "For en dansk fremtid”
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NEJ TIL MERE NAT UR-VANDALISME

FORFATTER TIL KLIMABOG:  
SOL OG VIND ER EN BLINDGYDE

DF har fået nok: Tårnhøje mon
stermøller og sorte ørkener 
med solpaneler skal ikke have 
lov at ødelægge det danske 
landskab og små bysamfund

ENERGI-PARKER Dansk Folkeparti 
siger fra: Enorme monstermøller og 
døde solpanel-ørkener skal ikke tvinges 
ned over det danske landskab og 
beboerne. Og det er, hvad regeringen 
vil gøre sammen med SF, Enhedsli-
sten, Konservative, Alternativet og De 
Radikale. De i alt syv partier indgik i 
december en aftale, som skal firedoble 
mængden af solpaneler og vindmøller 

på land frem mod 2030. Dansk Folke-
parti forlod forhandlingerne i novem-
ber, og Morten Messerschmidt, som 
er DF’s ordfører for klima og energi, 
forklarer hvorfor: 

”DF er for grøn omstilling og ved-
varende energi - hvis altså den er på-
lidelig, er bæredygtig, og til at betale. 
Men vi vil ikke bruge milliarder på at 
plastre marker, enge og kyster til med 

MILJØSKADELIG Det er fuldstændig 
halsløs gerning at basere den grønne 
omstilling på sol- og vindenergi. Det 
mener Søren Hansen, der til dagligt er 
redaktør på Klimarealisme.dk, og aktuel 
med bogen ’Troen på klimaet’.

"Sol og vind er en blindgyde. Det er 
to meget ustabile energikilder, som er 
afhængige af, at solen skinner og vinden 
blæser. Men strømmen skal være der, 
når du har brug for den. Den skal pro-
duceres 100% i takt med forbruget, og 
da man ikke kan gemme strøm, så kan 
man ikke lave for meget for en stund 

Søren Hansen, aktuel med 
den klimakritiske ”Troen på 
klimaet”, afviser, at sol og 
vind nogensinde vil kunne 
spille en hovedrolle

JANNICH KOFOED

NICKLAS JENSEN PLUM

og så bruge den senere. Derfor kan sol 
og vind aldrig kan komme til at spille 
hovedrollen i energiforsyningen," siger 
Søren Hansen til Dansk Folkeblad.

Ifølge Søren Hansen giver sol- og 
vindenergi ikke billigere priser. 

"Vi har stadig brug for backup-strøm 
fra kul- og gaskraftværker, når sol og 
vind ikke producerer nok, og det er 
dyrt at vedligeholde. I Tyskland er det 
særligt slemt, da priserne stiger på 
grund af den eksplosive udbygning 
af vedvarende energi, og fordi hele 
backup-systemet skal holdes ved lige," 
siger han.

Søren Hansen kalder "Troen på 
klimaet" for en slags hvidbog, der un-
dersøger baggrunden for den accepte-
rede klimavidenskab. Han er skeptisk 
over for ”Power to X", som er en slags 
trylleord i den grønne omstilling. Ideen 
er at forvandle grøn strøm til flydende 
brændstof. 

”Produktion af brint er en kemisk 
proces: elektrolyse. Med elektrolyse 
kan du ikke have, at strømstyrken 
går op og ned. Jeg har selv set en del 
elektrolyseapparater i min fortid i den 
kemiske industri. Her var stabile drifts-
forhold alfa og omega,” siger Søren 
Hansen til Dansk Folkeblad.

På Aalborg Universitet er de også 
skeptiske over for grønne alternativer; 
men her er det virkningen på klima 
og miljø. I 2022 undersøgte de 12 
solpaneler på det danske marked, og 
konklusionen var, som overskriften lød 
i tidsskriftet Ingeniøren: "Mange solcel-
ler skader klimaet mere, end de gav-
ner". Forskerne undersøgte råmateria-
ler, arbejdskraft, levetid, sol i Danmark 
og bortskaffelse af affald; halvdelen 
var enten skadelige eller kunne akku-
rat tjene sig ind. ”Samlet set er de et 
minus for klimaet,” siger Kai Kanafani, 
adjunkt på Aalborg Universitet. ■
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SOLPANELER – I 
KLØERNE PÅ KINAS 
KOMMUNISTER

SOLPANELER I Bruxelles har de set sig 
varme på solpaneler, dem skal vi have fem 
gange mere af i Europa i 2030. Men ud 
over, at de kun leverer strøm, når solen 
skinner, så er der andre problemer. De 
hedder:

Cadmium, cillium, gallium, germanium, 
indium, selen og tellur. Samt zink, nikkel, 
aluminium, kobolt, silicium - og en hel del 
kobber til at sende strømmen fra paneler-
ne til forbrugerne. 

Det er de vigtigste af de metaller og 

mineraler, som sammen med enorme 
mængder glas og plastik gemmer sig bag 
de sorte flader i de enorme science-fik-
tion-agtige landskaber, som breder sig 
i Europa. Problemet er, at EU-landene 
ikke i dag selv kan levere ”råstofferne” til 
solenergi, så de må importeres. EU regner 
med, at vi får brug for 20 gange så meget 
af dem frem mod 2030, og i 2050, hvor 
gas, olie og kul skal være helt afskaffet i 
EU, vil efterspørgslen på nogle mineraler 
og metaller stige med op til 40 gange. 
Ifølge rapporten Metal for Clean Energy 
vil EU få det svært med at skaffe nok lithi-
um, kobolt, nikkel og kobber. 

Kina sidder tungt på markedet. Rådet 
for Grøn Omstilling (tidl. Det Økologiske 
Råd) citerer rapporter, der viser, at Kina 
står for 80-95 af delene i et solcellepanel.  

Hvis hele Europa kun skal være elek-

trisk i 2050, får vi brug for at indkøbe 
enorme mængder af kobber i Kina til at 
transportere strømmen: det bliver dyrt. 

”Vores elnet er for presset til, at solcel-
le- eller vindmølleprojekter kan blive til 
virkelighed”, skrev Klimarådets formand 
Peter Møllgaard i Politiken 26.4.2022. På 
Lolland producerer de syv gange mere 
”grøn” strøm, end de kan bruge.   

Det rød-grønne flertal i både EU og 
Danmark lukker altså ned for gas og olie 
i Nordsøen, og nedlægger atomkraftvær-
kerne (og fyrer i stedet med brunkul) for 
at redde klimaet og for at gøre os fri af 
Ruslands gas. Men i stedet bliver Europa 
afhængig af Kina.  

Til sammenligning: Uran til atomkraft-
værker findes der derimod rigelige mæng-
der af i Australien, Canada og USA.  / jak

rædselsfulde solpaneler eller vindmøl-
le-skyskrabere; det er ikke prisen værd,” 
siger Morten Messerschmidt. 

DF har i øvrigt længe advaret om, at 
elnettet i dag slet ikke kan klare presset 
på solrige eller blæsende dage. Flere 
godkendte projekter med solpaneler 
ligger derfor stille, fordi de ikke kan 
tilsluttes elnettet.

”Det er jo helt hovedkulds, og det 

kan nemt ende med et enormt spild af 
penge,” siger Morten Messerschmidt. 

DF er også imod, at det rød-grønne 
flertal nu får nemmere ved at påtvinge 
indbyggerne i et lokalsamfund solpaner 
og vindmøller. I aftaleteksten står der, 
at staten kan ”overtage myndigheds-
behandlingen af miljøvurderingen og 
eventuelle miljøtilladelser”, hvis det 
skønnes at gå for langsomt – f.eks. hvis 

lokale beboere er imod at bo op ad 
et af de 32 områder, som regeringens 
embedsmænd har udpeget til de grønne 
eksperimenter.  

”Sort plastic så langt øjet rækker? 
Vindmøller flere gange højere end vores 
højeste kirkespir? Det skal regeringen 
ikke kunne påtvinge borgerne,” siger 
Morten Messerschmidt. ■

Hvis Europa satser tungt på 
solenergi, må vi hellere  holde 
os gode venner med kineser
ne: De sidder nemlig både på 
råvarerne og produktionen
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”Det er ikke helt i orden, men det kunne 
være endt værre,” siger Hans-Christian 
Gjerlevsen. 

Som medlem af kommunalbestyrelsen 
i Aabenraa er han tilfreds med at have 
fået halveret en planlagt solcellepark ved 
landsbyen Svejlund på 320 hektar til 142 
hektar. 

Det var European Energy, som i 2020 
fik Aabenraa Kommune til at behandle en 
ansøgning om tre solcelleprojekter. 

Da beboerne i Svejlund protesterede 
imod at få en solpanelørken kun 200 
meter fra deres huse, svarede Søren Hartz 
fra European Energy: ”Der bor jo næsten 
ingen mennesker”. 

Hvis det rød-grønne flertal i Faxes 
kommunalbestyrelse og venstreborgme-
ster Ole Vive får sin vilje, vil cirka 950 
hektar, eller 1.500 fodboldbaner, blive 

dækket af sorte solpaneler. Faxe er med 
sine fem solcelleparker i forvejen den 
kommune på Sjælland, der producerer 
mest vind- og solenergi, og de berørte 

beboere har fået nok.  
Eli Jacobi Nielsen, Dansk Folkeparti, 

stemte i september for at standse alle 
lokalplaner om solcelleanlæg i tre år: 

”Vi har allerede et uforholdsmæssigt an-
tal solcelleparker her i Faxe Kommune”. 

Eli Jacobi Nielsen mener, at solceller 
godt kan være et supplement til fossile 

brændstoffer, ”mens vi venter på, at 
fornuften indfinder sig, og atomkraft 
indføres som en stabil og vedvarende 

energikilde i Danmark.” 

Når en landmand siger, at nu vil han ”dyrke solen” i stedet for afgrøder, og 
vil gavne klimaet, så betyder det i landsbyen Ålsrode i Norddjurs, at 195 hek-
tar, lig med 135 fodboldbaner, skal dækkes med solpaneler med 200 meter 
til beboerne. De frygter, at den enorme solpanelørken bliver dødsstødet til 
Ålsrode: 2019 lukkede skolen. 2021 lukkede børnehaven. Dagligvarebutikken 
er lukket, og busruten er nedlagt. 

Ejerne af Kejsegården ville oprindeligt have 300 hektar solpaneler. Be-
boerne i Ålsrode fandt først ud af planerne i et udvalgsreferat, men har nu 
protesteret i flere år. I Norddjurs’ kommunalbestyrelse er Dansk Folkeparti, 
Socialdemokratiet og Danmarksdemokraterne imod, mens en rød-grøn allian-
ce af SF, konservative, Enhedslisten, Venstre og LA er for. 

”Der skal ikke være solceller på markerne ved Ålsrode, eller ved andre byer 
i Norddjurs”, siger Jens Kannegaard Lundager, Dansk Folkeparti. 

”Det er god landbrugsjord, og solceller hører til, hvor de ikke generer 
nogen. Hvis solceller skal placeres i det åbne land, bør det være hvor der ikke 
er beboelse og på lavbundsjorder; det ville også gavne kli-
maet, da en tredjedel af landbrugets CO2 udledning 
kommer derfra.”

”Vi skal have gjort op med den forfejlede 
tankegang at solceller og vindmøller kan redde 
vores energiforsyning”, siger Jens Kannegaard 
Lindager, der gerne slår et slag for moderne ker-
nekraft: ”Se på hvad Danske Seaborg Technolo-
gies, og Copenhagen atomic er i gang med:  
små kernekraftværker i  i en 40 fods container,  
som kan forsyne 200.000 husstande med strøm og  
varmt vand.”

Faxe: ”Solcelleanlæg  
har taget overhånd”

Norddjurs: Enorm solpanelørken kan 
blive dødsstødet til landsby

Hans-Christian Gjerlevsen

Eli Jacobi Nielsen

Jens Kannegaard 
Lundager

Og det kan nemt blive virkelighed, for 
sporene skræmmer: syv kilometer fra 
Svejlund har European Energy omsluttet 
den snart uddøde landsby Hjolderup med 
340 hektar sort plastik. 

I Aabenraa har især partiet Venstre 
været vild i varmen for at give European 
Energy albuerum. 

”De rød-grønne flertal, både på Chri-
stiansborg og ude i kommunerne, koster 
os milliarder. Jeg er da ikke imod grøn 
omstilling – hvis den giver mening! Men 
ingen borgere i Aabenraa har fået lavere 
elpriser af vores vindmøller eller solcel-
leparker. Tværtimod: når vind og vejr 
bestemmer, så får vi vilde svingninger i el-

priserne. Der er kun én fornuftig løsning: 
moderne kernekraft,” siger Hans-Christian 
Gjerlevsen, som forlod Nye Borgerlige til 
fordel for Dansk Folkeparti.
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I Nørre Aaby i Middelfart Kommune vil tre landmænd investere i 100 hektar 
solceller og 150 meter høje vindmøller. Socialdemokratere og SF’ere siger ja, 
mens Dansk Folkeparti og Venstre støtter beboerne og siger nej. Mange beboere 
ville aldrig have købt huse i området, havde de kendt kommunens planer, og 
mulige købere er allerede begyndt at springe fra. 

Viceborgmester Steffen Daugaard siger: 
”Dansk Folkeparti i Middelfart er klart imod anlægget i sin nuværende 

form. Jeg har besøgt flere borgere i området, og alle er bekymret for værditab 
på deres bolig og for, at udviklingen af Nørre Åby stopper, fordi folk ikke vil 
flytte dertil. Det er et gammelt naturskønt landbrugsområde, 
som jeg kender fra min tid som betjent, når vi kørte 
patrulje; solpaneler og kæmpemøller vil absolut 
ikke pynte. Det gamle byråd i Nørre Åby sagde i 
øvrigt nej, det samme gjorde Middelfart byråd i 
2011. Så hvad gør man, hvis borgerne mod-
sætter sig en energi-park? Skal kommunen 
bare presse den igennem, eller skal man lytte 
til borgerne? Jeg mener, at kommunen har pligt 
til at lytte til borgerne. Det er trods alt deres 
fremtid, det handler om.” 

I Vordingborg Kommune står de store energiselskaber på nakken af hinan-
den for at komme til. Copenhagen Energy vil rejse vindmøller ved Tolstrup, 
solcellemarker ved Store Røttinge og Svinø. Better Energy vil plastre Lundby 
til med 149 hektar solceller. Nogle af vindmøllerne bliver 185 meter høje. 

”I Vordingborg har vi et flertal, som mener, at bare det kalder sig grønt, så 
skide være med borgerne,” siger Søren Hansen, medlem af byrådet for Dansk 
Folkeparti. ”Det er jo en ny religion!”, siger Søren Hansen til Dansk Folkeblad. 
Tilbage i 2022 stemte han imod, at Better Energy fik lov at bruge 40 hektar til 
solpaneler øst for Ørslev. ”Det var ganske udmærket landbrugsjord,” siger Sø-
ren Hansen, der ikke mener, at projekterne med al den grønne strøm holder: 
”I Guldborgsund Kommune har de udlagt tre områder til solcelleanlæg, men 
man kan ikke komme i gang, fordi elnettet ikke kan bære det.” Han frygter, at 
borgerne en dag vil stå med en enorm regning, 

Der er 11 projekter ude i høring i Vordingborg. 
”Flere af projekterne befinder sig midt i, eller i 
yderkanten af områder med særlig landskabelig 
værdi,” siger Søren Hansen, som også er stærkt 
kritisk over for de vilde planer om at udbygge 
havnen i Vordingborg for at give plads til et 
tvivlsomt Power2X-anlæg, der skal lave grønt 
flybrændstof. Det koster 5 mia. kroner at bygge, 
”men finansieringen er jo ikke på plads. Hvor skal 
de penge komme fra?” 

Hedensted: 
”Borgerne siger ja 

til grøn energi, men 
vil ikke være nabo til 

solceller”

Middelfart: ”Kommunen skal lytte til 
 borgerne. Det er trods alt deres fremtid”

Vordingborg: ”Bare det er grønt, så skide 
være med borgerne!” 

Regeringens klima-handlingsplan 
truede i oktober Hedensted Kommu-
ne med to enorme energiparker: 421 
hektar i Hornsyld og 174 hektar i 
Stenderup. Men et dygtigt forarbejde 
i kommunalbestyrelsen afværgede 
indgrebet, som nåede at give mange 
borgere store bekymringer. De følte 
sig snigløbet af en lokal lodsejer og 
investeringsselskabet Obton, som 
i hemmelighed havde indsendt en 
ansøgning til staten på 174 hektar i 
Hedensted, som regeringen tog med 
i sit udspil om sine 32 tvangs-energi-
parker. Obton har i øvrigt et dårligt 
ry, og bliver nu efterforsket af politiet 
for brud på ordentlig forretningsskik.

”Allerede for fem år siden lavede 
vi et regelsæt for energiprojekter. Vi 
vil f.eks. ikke have solcelleparker på 
over 60 hektar. Vi har for kort tid 
siden sendt de to første lokalplaner 
vedr. solcelleparker i høring, og har 
afholdt flere borgermøder. De viser, 
at der er en ret stor modstand mod 
solcelleanlæggene,” fortæller Ove 
Kjærskov Nielsen: ”Borgerne siger ja 
til grøn energi, men de vil ikke være 
nabo til solceller.” Han undrer sig i 
øvrigt over, at Aarhus slipper for det 
rød-grønne flertals diktater om de 32 
energiparker, men i stedet importerer 
strøm, som andre kommuner må 
lægge landskaber til. Steffen Daugaard

Søren Hansen

Ove Kjærskov Nielsen
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ARKITEKTUR Sagaen om Vikingeskibshallen ved 
Roskilde Fjord har efterhånden varet i ti år. Siden 
stormen Bodil i 2013 efterlod Vikingeskibshallens 
store glasfacader ødelagt og skibene akut truet af 
oversvømmelse, har hallens fremtid været usikker.

Det er der nu kommet en bog ud af. På kultur-
radikal vis er bogen om de fem danske national-
klenodier – vikingeskibene fra Skuldelev – og ikke 
mindst den bygning, de står i blevet affattet på en-
gelsk – og såmænd også prissat i euro! Men det gør 
ikke historien mindre interessant – og Dansk Folke-
partis mangeårige kulturordfører Alex Ahrendtsen 
er tillagt en helt særlig rolle som den store skurk, 
der ville gøre kål på den 50 år gamle betonbygning 
og erstatte den med noget nyt og bedre – gerne i 
”vikingestil”, som det lød i Politiken den 26. januar 
2016. Ikke et projekt som lektor ved Det Kongelige 
Akademi, Dag Petersson, var begejstret for. For nu 
at sige det mildt.

Forfatteren har en stor forkærlighed for den 
betonbygning, som Alex Ahrendtsen undervejs får 
kaldt både ”rædselsfuld”, ”chokerende”, ”fortviv-
lende” og til forfatterens store fortrydelse ”en 
plimsoller”.

Retfærdigvis skal det siges, at forfatteren også 
påpeger, at Ahrendtsen og Dansk Folkeparti faktisk 
var det eneste parti, der brugte kræfterne på at 
finde finansiering til at sikre de fem vikingeskibe.

Det er en skam, at Dag Peterssons bog er på 
 engelsk. Det vil afholde mange interesserede fra at 
gå ombord i den. Sagen er nemlig den, at bogen 
ellers er et såre interessant indblik i en politisk 
proces: hvordan politik – nogle gange – fungerer i 
praksis. 

Kort før redaktionens afslutning blev vinderpro-
jektet for den nye vikingeskibshal i øvrigt offent-
liggjort. Arkitektfirmaet Lundgaard & Tranberg 
vandt med et projekt, der umiskendeligt minder 
om en vikingehal, hvilket dog ifølge den ansvarlige 
 arkitekt på ingen måde har været hensigten... 

Den 50 år gamle betonbygning får lov at blive, 
finansieret af fonde – ikke statsmidler. Men 
 Vikingeskibene er reddet og får et mere passende 
hjem i fremtiden!

Dag Petterson:Delisted – A Political Story
Danish Architectural Press, Kbh. 2023
45 euro

Ny bog hylder betonrædsel og 
gør Alex Ahrendtsen til skurk

KENNETH KRISTENSEN BERTH JENNIFER KRAMES

Alex Ahrendtsens kritik af Vikingeskibsmuseet har ophidset  forfatteren til en ny bog. 

AHRENDTSEN 
OG RINDAL PÅ 
AUSTRALSK
B O G  Der var fine 
anmeldelser til DFs Alex 
Ahrendtsen, da hans 
biografi om lagerforval-
ter Peter Rindal udkom 
i januar 2023. Og det er 
ikke kun i Danmark, at 
"RINDAL - kampen mod 
kultureliten og vel-
færdsstaten" er blevet 
bemærket. I efteråret 
blev Alex kontaktet af 
den engelske journalist 
Kristy Theissling. Hun 
ville gerne interviewe 
ham og tog fra London 
til Chris tiansborg for at 
høre mere om Rindal og 
hans oprør mod Statens 
Kunstfond i 1960erne. 
Resultatet blev en artikel 
i The Good Global. Et 
internationalt kultur-
magasin, der såmænd 
udgives fra Australien.

KULTURSKATTE 
SKAL IKKE 
SENDES RETUR
H I S T O R I S K  Dan-
mark skal ikke returnere 
udenlandske kultur-
genstande til deres 
oprindelseslande. Det 
fastslår DFs kulturord-
fører Mikkel Bjørn. 
Kulturgenstandene er 
vidnesbyrd om vores 
nationale historie og ud-
vikling, skriver Bjørn i et 
 debatindlæg i Altinget.
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HER ER DIT REGIONALE  HOVEDBESTYRELSESMEDLEM

METTE THIESEN: ISRAEL 
 UDRYDDER  ONDSKABEN I GAZA

Mette Thiesen taler ved demonstrationen til fordel for Israel den 21. januar.  Foto: Asger Garde

RUDAIZKY 
RIDDER AF 
DANNEBROG
H Æ D E R  Dansk Fol-
kepartis Finn Rudaizky 
fik 16. januar brev fra 
Kongehuset. Her stod 
følgende besked til DFs 
mangeårige medlem af 
Borgerrepræsentationen 
og regionsrådet i Region 
Hovedstaden:
"Hendes Majestæt 
Dronningen har den 16. 
december 2023 udnævnt 
Borgerrepræsentant i 
Københavns Borger-
repræsentation Finn 
Rudaizky til Ridder af 
Dannebrogsordenen”.
Finn Rudaizky var 
oprindeligt medlem af 
Borgerrepræsentationen 
for Socialdemokratiet, 
men forlod partiet og 
meldte sig i 2008 ind i 
DF efter en periode som 
løsgænger.

ISRAEL-STØTTE Mens Køben-
havns gader siden 7. oktober 
har været indtaget af Hamas- 
sympatisører, så var det for en 
gangs skyld en demonstration i 
solidaritet med Israel, som blev 
afholdt søndag den 21. januar.

Det var det jødiske samfund 
i Danmark og adskillige kristne 
organisationer, som først indbød 
til et stort møde i synagogen i 
Krystalgade. 

Det skete – som altid – under 
beskyttelse af svært bevæbnede 
danske soldater og politifolk. Fra 

Krystalgade var der fælles optog 
til Israels Plads, hvor DF-folke-
tingsmedlem Mette Thiesen talte 
som den første. Mette Thiesen 
talte om, hvad ”ondskab” er, og 
sagde blandt andet: 

”Ondskab er at voldtage og 
myrde piger og kvinder for øjne-
ne af deres familier. Ondskab er 
at dræbe fædre og mødre, mens 
deres børn ser på. Ondskab er 
at rive børn ud af deres dræbte 
forældres arme og bortføre dem. 

Der er bogstavelig talt en ver-
den til forskel fra at dræbe civile 

arabere, som i kampens hede 
ikke kan skelnes fra hellige kri-
gere, til bevidst og målrettet at 
ville dræbe, torturere, voldtage 
og ydmyge så mange jøder som 
muligt. En verden til forskel. En 
civilisation til forskel.”

Mette Thiesen sluttede sin tale 
på Israels Plads med  ordene: 

”Vi skal lade Israel selv at afgø-
re, hvordan Israel kan overleve i 
et hav af fjender og had. Og lade 
Israel udrydde ondskaben for en 
dag at kunne leve i fred.” 

/jak.
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GENERALFORSAMLINGER  O G OPSTILLINGSMØDER
JYLLAND

DF Billund
Holder generalforsamling 
torsdag den 14. marts kl. 18. 
Lokation følger senere på mail 
eller med post.

DF Esbjerg
Holder generalforsamling 
den 22. marts kl. 18.00 på 
Spangsberg Møllevej 109, 
6700 Esbjerg. Tilmelding til 
esbjerg@df.dk.

DF Frederikshavn 
Holder generalforsamling 
tirsdag den 19. marts kl. 19 
i Møllehuset, Skovalleen 45, 
Frederikshavn. Foreningen 
byder på kaffe og kage.

DF Haderslev
Holder generalforsamling tors-
dag den 14. marts kl. 19.00 på 
Bispen Kulturhus og Bibliotek, 
Wittenberg plads, Haderslev.

DF Hedensted
Holder generalforsamling tirs-
dag den 19. marts kl. 18.30. 
Det foregår på Sognegården, 
Bytorvet 18, 8722 Hedensted.

DF Herning
Holder generalforsamling 
mandag d. 11. marts kl. 
17.30–21.00. Adresse: Ham-
merum Hovedgade 71, 7400 
Herning. Generalforsamlingen 
starter kl. 18.30. Der er fælles-
spisning fra kl. 17.30. Tilmel-
ding hertil senest 2. marts til: 
Gitte Dahm, tlf. 51225801, 
Herning@df.dk.

DF Hjørring 
holder generalforsamling 
fredag den 1. marts kl. 18.00 
hos Ørnbøl’s på Hestkærvej 4, 
9800 Hjørring. 

DF Holstebro
Holder generalforsamling 
lørdag den 9. marts kl. 10 på 
Roxy Malt i Jagtstuen, Den 
Røde plads 13, Holstebro. 
Ønsker man at deltage til spis-
ning af smørrebrød er tilmel-
ding nødvendig til fmd. Greta 
Mona Rusbjerg, send sms til 
27 50 71 75 senest 4/3.

DF Horsens 
Holder generalforsamling 
fredag den 22. marts kl. 19.00 
i Ceres centret, Nørretorv 1, 
8700 Horsens. Lokalforenin-
gen vil være vært for lidt til 
ganen først. Tilmelding senest 
den 1. marts til danskfolke-
parti.horsens@gmail.com 
eller Michael Nedersøe på tlf. 
25388281.

DF Ikast-Brande
Holder generalforsamling 
onsdag den 13. marts kl 19.30 
i partikontoret Søndergade 1, 
Ejstrupholm. Der er mulighed 
for spisning kl 18.30 tilmel-
ding til formand Finn Brostrup 
60177245.

DF Jammerbugt
Holder generalforsamling 
mandag den 18. marts Kl. 18. 
Der er spisning først, derefter 
generalforsamling i Kulturhu-
set i Brovst.

DF Kolding
Holder generalforsamling og 
opstillingsmøde til Kommu-
nalvalget november 2025 i 
Park Hallen lørdag den 23. 
marts 2024 kl. 12.00. Der 
startes med fællesspisning for 
de tilmeldte. Dernæst er der 
generalforsamling og efterføl-
gende opstillingsmøde.

DF Morsø
Holder generalforsamling 
den 4. marts kl. 19.00 på det 
gamle rådhus i Nykøbing, Råd-
hustorvet 1. K, 7900 Nykøbing 
Mors. Majbritt Birkholm er 
dirigent.

DF Norddjurs
Holder generalforsamling 
onsdag den 13. marts kl. 19 
På DEJAVU, Jernbanegade 
15, Ryomgård med henblik på 
sammenlægning med Syddjurs.

DF Randers
Holder generalforsamling 
mandag den 11. marts i fritids-
centret, Vestergade 15,  
8900 Randers C.

DF Ringkjøbing-Skjern
Holder generalforsamling 
mandag den 4. marts kl. 18 i 
Smedenes Hus, 6940 Lem St.

DF Syddjurs
Holder generalforsamling 
med henblik på nedlukning og 
senere sammenlægning med 
Norddjurs mandag den 26. 
februar kl. 19.30 På DEJAVU, 
Jernbanegade 15, Ryomgård.

DF Syddjurs
Holder ekstraordinær general-
forsamling med henblik med 
endelig nedlukning og sam-
menlægning onsdag den 13. 
marts kl. 18.30 På DEJAVU, 
Jernbanegade 15, Ryomgård.

DF Sønderborg 
Holder generalforsamling søn-
dag den 17. marts kl. 13. Sted: 
Hos Risa, Guderup Forsam-
lingshus, Trappen 6, Guderup, 
6430 Nordborg. Der er fæl-
lesspisning først, generalfor-
samlingen  starter ca. 13.45. 
Tilmelding ved deltagelse i 
spisning til lokalformand Hans 
Peter Toft senest den 14. marts 
på tlf. 7465-0810, mobil/ SMS  
2449-4157 eller mail:  
hans.peter.toft@gmail.com

DF Tønder
Holder generalforsamling 
lørdag den 23. marts kl. 13.00 i 
Toftlund Distriktsskole,  
Nyboder 25, 6520 Toftlund.

DF Vejle
Holder generalforsamling den 
18. marts på Jerlev Kro. Der er 
fællesspisning kl. 18. General-
forsamlingen starter  
kl. 19. Oplysninger om tilmel-
ding udsendes senere.

DF Viborg 
Holder generalforsamling man-
dag den 19. februar kl. 19.00. 
Der er fællesspisning fra kl. 
18.00. Sted: Skaldehøjvej 75, 
8800 Viborg. Tilmelding senest 
den 12. februar til lokalfor-
mand Ove Kent Jørgensen,  
tlf. 20121615, mail:  
okj@privatsport.dk

DF Århus 
Holder generalforsamling man-
dag den 18. marts kl. 19.00 på 
Elværket i Åbyhøj, Thorsvej 4, 
8230 Åbyhøj.

DF Århus
Holder opstillingsmøde med 
valg af spidskandidat til kom-
munalvalget 2025. Det sker 
onsdag den 17. april 2024 på 
Viby bibliotek, Skanderborgvej, 
170 Viby J.

DF Aabenraa
Holder generalforsamling 
søndag den 17. marts kl.14-17. 
Sted: Folkehjem,  
Haderslevvej 7, 6200 Aabenraa.

FYN

DF Assens
Holder generalforsamling 
torsdag den 7. marts kl. 19.00 i 
Vissenbjerg Borgerhus/forsam-
lingshus. Spisning fra kl. 18.00 
(er gratis for medlemmer). 
Tilmelding senest 20. februar til 
solevad@live.dk 
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DF Faaborg-Midtfyn
Holder ordinær general-
forsamling tirsdag den 19 
marts kl. 19:00 på adressen 
Østerbyvej 13 5642 Millinge. 
Tilmelding senest søndag den 
17. marts til lokalformand Åge 
Priisholm på tlf. 60875095 
eller ahpriisholm@gmail.com

DF Langeland 
Holder generalforsamling 
mandag den 18. marts kl. 
19.00 i Borgerhuset,  
Ahlefeldtsgade 13, 5 
900 Rudkøbing.

SJÆLLAND

DF Allerød - Rudersdal - 
Hørsholm
Holder generalforsamling den 
14. marts kl. 17-19 på Mant-
ziusgården i Birkerød. Tilmel-
ding er nødvendig på grund 
af spisning til formand Søsser 
Grønnegård senest den 1. 
marts på: scmg16@gmail.com

DF Albertslund 
Holder generalforsamling 
mandag 25. marts kl. 19 på 
Albertslund Rådhus.

DF Ballerup
Holder generalforsamling den 
5. marts kl. 19 på Ballerup 
Rådhus. Efter generalforsam-
lingen holdes opstillingsmøde 
til spidskandidat til KV25. 
Opstilling til resten af listen 
bliver til november.

DF Bornholm 
Holder generalforsamling 
mandag d. 11. marts 2024 
med spisning kl 18 og møde-
start kl. 19. Sted: Snorrebak-
ken 66, 3700 Rønne, Møde-
lokale 1. Drikkelse på egen 
regning. Tilmelding til Finn på 
tlf. 40191865. 

DF i Brøndby
Holder generalforsamling tirs-
dag den 19. marts kl. 19.00. 
Sted: Langbjerg Centeret (tidl. 
Langbjergskole), Tybjergpar-
ken 2, 2660 Brøndby Strand. 
Tilmelding senest 12. marts 
på mail broendby@df.dk eller 
sms/telefon 20 95 52 20.

DF Gladsaxe
Holder generalforsamling ons-
dag den 6. marts. Tilmelding 
er nødvendig til Linda Gade 
tlf. 31 35 14 62 / lindagade@
ymail.com. Tid og sted vil 
blive oplyst ved tilmelding.

DF Glostrup
Indkalder til ordinær general-
forsamling mandag den 18. 
marts kl. 18 i Medborgerhuset.

DF Faxe 
Holder generalforsamling tirs-
dag den 26. marts kl. 19 i mø-
delokalet på Rolleteket i Faxe. 
Der vil være Kaffe/the samt 
forfriskninger. Der udsendes 
dagsorden til medlemmerne.

DF Fredensborg 
Holder generalforsamling og 
valg af spidskandidat den 11. 
marts kl. 19 på Humlebæk 
Bibliotek (mødelokalet). Da 
foreningen er vært med lidt 
mad er tilmelding nødvendig 
på mail Fredensborg@df.dk.

DF i Frederikssund
Holder generalforsamling 
tirsdag den 26. marts kl 19 på 
Torvet 2, Frederikssund. Der 
er spisning fra kl. 18.00.

DF Furesø
Holder generalforsamling ons-
dag den 20. marts kl. 18-20 på 
adressen Elmely 11 st.th, 3520 
Farum.

DF Greve
Indkalder til generalforsam-
ling og valg af spidskandidat 
til kommunalvalget. Det sker 
torsdag d. 14. marts kl. 19.00 
I Greve Borgerhus,  
Greveager 9 2670 Greve. 
Tilmelding bedes sendes til 
tilmeld@df-greve.dk.

DF Guldborgsund 
Holder generalforsamling 
søndag den 7. april på Re-
staurant Lupinen i Marielyst, 
Bøtøvej 151, 4873 Væggerlø-
se. Middag fra kl. 12 og det 
koster 100 kr. for mad og en 
øl ell. sodavand. Generalfor-
samlingen er gratis og starter 
kl. 13. Tilmelding, hvis du 
ønsker at deltage i midda-
gen, senest den 27. marts til 
 lokalformand Jesper Tang 
Pedersen på formand-dfguld-
borgsund@hotmail.com eller 
tlf. 20 99 19 90. 
   
DF Kalundborg
Holder generalforsamling 
tirsdag den 12. marts kl. 
19 i Ubby Forsamlingshus, 
Hovedgaden 19, 4490 Jerslev 
Sj. Tilmelding senest 4. marts 
til kasserer Britta Adolfssen, 
26913505, eller sekretær Ma-
ria Kristensen, 27113058.

DF Køge
Holder generalforsamling og 
efterfølgende opstillingsmøde 
m. valg af spidskandidat og 
opstillingsform til kommu-
nalvalget i 2025 lørdag d. 23. 
marts kl. 14.30 og frem til 
senest kl. 17.00. Sted: Gule 
Hal, Strandpromenaden 1, 
4600 Køge. Anders Lade-
gaard Bork stiller sig til rådig-
hed som spidskandidat. Evt. 
modkandidater kan meddele 
deres kandidatur til lokalfor-
mand Morten Andresen på 
tlf: 22105371 eller stille op 
på dagen. Bestyrelsen anbefa-
ler sideordnet opstilling.

DF Lejre
Holder generalforsamling 
torsdag den 21. marts kl. 19 i 
Kantinen på Hvalsø Rådhus, 
Møllebjergvej 4, 4330 Hvalsø.

DF Lyngby-Taarbæk
Holder generalforsamling 
søndag d. 18. februar kl. 
10.00 i Fuglevad Vandmølle, 
mødelokalet, Møllevej 4, 2800 
Kongens Lyngby. Der bydes på 
morgenkaffe /-the med friske 
rundstykker. MF Mikkel Bjørn 
styrer slagets gang som diri-
gent. Tilmelding til formand 
Jørn Jensin på 22 63 64 95 
eller mail. joern@jensin.net, 
senest søndag den 11. februar.

NB: Ved en fejl var denne 
indkaldelse ikke med i sidste 
nummer af bladet. Redaktionen 
beklager.

DF Næstved
Holder generalforsamling 
onsdag den 13. marts kl. 19 
i Sjølundhuset på Præstøvej 
10A, 4700 Næstved.
Tilmelding sker hos Etly  
på Etlyw@stofanet.dk eller  
20 65 31 59

DF Lyngby-Taarbæk
Indkalder til opstillingsmø-
de vedr. valg af kandidater 
til kommunalvalget i 2025. 
Mødet finder sted søndag den 
18. februar 2024, kl. 10.00 i 
Fuglevad Vandmølle, Mølle-
vej 4, 2800 Kongens Lyngby, 
umiddelbart efter den ordinæ-
re generalforsamling.

DF Vallensbæk
Holder generalforsamling ons-
dag den 6. marts kl. 19.00 på 
Vallensbæk Rådhus, Vallens-
bæk Stationstorv 100, 2665 
Vallensbæk Strand.

Alle generalforsamlinger afhol-
des i henhold til vedtægterne. 
Læs mere på df.dk
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HVOR ER DET PINLIGT!

ERIK BJØRN MØLLER, 
PRESSECHEF FOR 
DANSK FOLKEPARTI, 
ANSV. REDAKTØR FOR 
DANSK FOLKEBLAD

Det går mildest talt ikke særlig godt. Så det må vi 
hellere lade være med at omtale.

Det synes at være det pinligt flove ræsonnement 
hos danske medier, der for længst har valgt side til 
fordel for den politiske korrektheds ulidelige berø-
ringsangst over for indvandringens konsekvenser.

For hvad er ellers årsagen til, at ikke ét eneste 
medie har fundet det værd at beskæftige sig med 
den nyligt udkomne rapport om indvandrere, som 
Danmarks Statistik udgiver hvert år?

Indvandreres og efterkommernes andel af den 
samlede befolkning i Danmark 
vokser til stadighed, og det er 
jo ikke ligefrem fordi, der ikke 
længere er problemer med 
f.eks. den voldsomme overre-
præsentation i kriminalitets-
statistikkerne eller de markant 
lavere karakterer i folkeskoler 
og gymnasier.

Eller som debattør Karen 
West skrev på Facebook: ”Der 
er så mange fokuspunkter i den rapport, som 
medier og politikere burde beskæftige sig med helt 
åbent, så der kan handles – også selv om det er SÅ 
ubehageligt.”

Men medierne svigter. Redaktørerne svigter. 
Journalisterne svigter. Evnen til at SE en nyhed 
og vurdere dens betydning forsvinder som dug for 
solen, når det handler om de dystre konsekvenser 
af indvandringen.  Så afløses den selvovervurde-
rende kollegiale bragesnak om medierne som den 
fjerde statsmagt af flakkende øjne og bortforklarin-
ger. Hellere lukke øjnene end at træde ved siden af 
broderskabets uskrevne regler og skrive noget, som 
kollegerne vil rynke på næsen ad.

Tag nu historien om vores tidligere folketings-
medlem, Kenneth Kristensen Berth, der for 20 år 
siden som DFU-formand blev overfaldet af en flok 
elever. En enkelt elev – af anden herkomst end 
dansk – blev dømt. 

Stor var vores overraskelse derfor, da det gik 
op for os, at overfaldsmanden ikke desto mindre 
var opført på listen over udlændinge, der skulle 
tildeles dansk indfødsret. For ifølge loven burde 
en dømt overfaldsmand aldrig kunne blive dansk 
statsborger.

Den konkrete sag med 
Kenneth Kristensen Berths 
overfaldsmand var sådan set 
skandaløs nok i sig selv – og 
heldigvis fik vi den bremset. 
Men den ansvarlige udlændin-
ge- og integrationsminister, 
Kaare Dybvad, serverede en 
endnu større skandale på et 
sølvfad for medierne, da det 
endelig lykkedes os at finde en 

journalist, der ikke fik flakkende øjne – men fandt 
historien interessant. 

For ministeren erkendte i en skriftlig kommen-
tar, at man i ministeriet endnu ikke har fundet ud 
af, hvordan man i det hele taget skal håndhæve 
reglerne, så det undgås at kriminelle udlændinge 
tildeles dansk indfødsret – og sådan har det været 
siden 2018 …!

Med andre ord: Vi ved intet om, hvor mange 
kriminelle udlændinge, der hvert år får foræret dansk 
indfødsret i strid med reglerne. Og medierne? De har 
fået historien og skandalen på et sølvfad. Men vælger 
at holde den danske befolkning hen i uvidenhed.
Hvor er det pinligt!

[ LEDER ]

De har fået historien 
og skandalen på et 
sølvfad. Men vælger 
at holde den danske 
befolkning hen i 
 uvidenhed..
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Mikael Würtz er ivrig 
jæger, ferm med 
en røgeovn  og ny 
gruppeformand i 
IkastBrande. 
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I anledning af 
 tronskiftet fortæller 
tre DF'ere, 
hvad  Kongehuset 
betyder for dem. 
// Læs side 15
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EU blander sig i alt 
 også i skruelåget 
på din juicekarton. 
Det vil Anders Vis
tisen have stoppet.  
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